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RKoniec starého roka býva zvyčajne spojený s bilancovaním. 
Hodnotíme a analyzujeme, čo sa nám podarilo dosiahnuť, 

do akej miery sa naše plány a ciele naplnili.
V týchto dňoch máme za sebou zároveň ukončenie druhé-

ho roku tohto volebného obdobia. Sme takpovediac v polčase. 
Dovoľte mi teda stručne zhodnotiť uplynulé dva roky z pohľa-
du plnenia môjho volebného programu.

Život často prináša nečakané prekvapenia či prekážky 
a  s  tým spojené náročné úlohy a  výzvy. Pri riadení mesta je 
často potrebné uprednostniť riešenie nových, vzniknutých 
problémov a situácií aj na úkor plnenia niektorých téz z voleb-
ného programu. Skúsenosť ma naučila, že reakcie na neplá-
nované udalosti neznesú odklad, ale musia sa stať prioritou. 
A to hlavne vtedy, ak ide o bezpečnosť Vás, občanov. Aj preto 
sme museli zabezpečiť sanáciu mosta spájajúceho najväčšie 
popradské sídliská na Juhu kvôli jeho havarijnému stavu. Ďalší 
most na Ulici 1. mája taktiež doslúžil a je spolu s lávkou pre pe-
ších po všetkých stránkach pripravený na rekonštrukciu, ktorá 
začne už na jar 2025. Ďalej sa ukázalo, že staré verejné osvet-
lenie nahlodal zub času natoľko, že sa stalo nebezpečným 
pre okoloidúcich. Preto sme museli veľa síl i prostriedkov inves-
tovať do jeho postupnej výmeny za nové, moderné so smart 
technológiami.

Samozrejme, už takmer dva roky sa veľmi zodpovedne 
pripravujeme na rekonštrukciu železničného mosta pred zim-
ným štadiónom v úzkej súčinnosti so zástupcami Železníc SR, 
Slovenskej správy ciest a Dopravného inšpektorátu PZ. Je mi 
ľúto, že popradská poslankyňa NR SR si túto tému privlastni-
la a  neustále straší Popradčanov s  dopravným kolapsom. Pa-
pierové prognózy sú jedna vec, avšak samotná prax dokáže 
častokrát takéto videnia radikálne zmeniť. Až samotný život 
ukáže, čo všetko sa bude musieť za pochodu zmeniť, na čo 
všetko bude potrebné operatívne reagovať, aby nás doprav-
ná situácia bolela čo najmenej. Každému ale musí byť jasné, že 
1,5 roka uzávery cesty pod spomínaným železničným viaduk-
tom prinesie trápenie a  neľahké chvíle každému motoristovi. 
Tento nekomfort bude treba vydržať, aby sme sa následne 
mohli tešiť zo štvorprúdovky a výrazného zlepšenia dopravnej 
situácie na hlavnej komunikačnej tepne mesta.

Po dlhoročnej snahe sa mi podarilo dohodnúť 
s  ministerstvom dopravy bezplatný diaľničný obchvat okolo 
Popradu, na základe čoho bola pridelená výnimka aj niektorým 
iným mestám. Napriek tomu, že minister Ráž to otvorene po-
tvrdil na tlačovej besede pred všetkými médiami, aj tak sa šéf 
opozičného poslaneckého klubu postavil na diaľničný via-
dukt a na sociálnej sieti oznamoval do sveta, že to vybavil on. 
Pre každého, kto zároveň sledoval správy v médiách vskutku 
vtipný moment. Celkovo sa v tomto roku rozšíril v našom mes-
te nešvár, ktorý by som nazval „chválenie sa cudzím perím.“ 
Len ako ďalší príklad uvediem participatívny rozpočet. Tiež je-
den z hlavných bodov môjho volebného programu. Samotný 
proces prípravy trval niekoľko mesiacov. Bola to tvrdá, vysoko 
odborná práca rozsiahleho tímu ľudí. Vydarila sa, veď sme za to 
získali uznanie participatívnej jednotky Úradu splnomocnenca 
vlády Slovenskej republiky pre rozvoj občianskej spoločnosti. 
Mestské zastupiteľstvo participatívny rozpočet schválilo. Nuž 
a  deň na to traja zástupcovia opozičného poslaneckého klu-
bu natočili video a na sociálnych sieťach sa pochválili partici-
patívnym rozpočtom. Aj keď v  tejto veci neurobili ani čiarku. 
Takýchto príkladov by som mohol uviesť oveľa viac, ale to nie 
je podstatné.

Dôležité je, že nadpolovičná väčšina poslancov pristupu-
je k  svojej práci seriózne a pragmaticky bez snahy vytĺcť po-
litický kapitál na úkor potrieb mesta. Veľmi ľahké je kritizovať 
a viesť ľúbivú populistickú politiku, ťažšie je prijímať nepopu-
lárne opatrenia, ktoré nikoho netešia, ale pre ďalší chod mes-
ta sú nevyhnutné. Napríklad rozpočet na rok 2025. Opozičný 

poslanecký klub ho nepodporil. Ak by sa takto zachovali aj 
ostatní poslanci, nastalo by rozpočtové provizórium. Čo by 
to znamenalo? Pozastavené dotácie pre športovcov, umelcov, 
či občianske združenia. A  taktiež nemožnosť čerpať finančné 
prostriedky z  akýchkoľvek grantových schém. Jednoducho 
povedané, rozvoj mesta by sa na jeden rok úplne zastavil, ale 
nielen to. V možnostiach čerpania finančných prostriedkov by 
nám unikol vlak, do ktorého by sme s oneskorením nastupovali 
už len veľmi ťažko.

Preto som úprimne rád, že vďaka kľúčovým manažérskym 
rozhodnutiam vedenia mesta a zodpovedným 10 poslancom 
môže náš Poprad napredovať aj v tejto ťažkej dobe, ktorá sa-
mosprávam stále veľmi nesvedčí. Urobili sme všetky kroky 
potrebné na to, aby moje tri hlavné volebné sľuby, a  to re-
konštrukcia Námestia sv.  Egídia, výstavba mestského parku 
na sídlisku Juh a cyklochodník od Aquacity po ČOV Matejovce 
sa stali do konca volebného obdobia realitou, a to vďaka zís-
kaným finančným prostriedkom z  európskych štrukturálnych 
investičných fondov. Je za tým množstvo práce, ale verte mi, 
bude to stáť za to.

Vážení spoluobčania!

Som šťastný, že naše mesto Poprad je jedno z najkrajších 
i najnavštevovanejších na Slovensku. Každoročne stúpa počet 
prenocovaní v  našom meste, čo je tým najlepším zrkadlom 
jeho atraktivity. Návštevníci z  iných miest obdivujú poriadok, 
čistotu, kvalitu MHD a  iných služieb, nádherné kvetinové zá-
hony, skvelé podujatia, najkrajšiu vianočnú výzdobu, atď. Je 
to ohodnotenie našej práce. A  ja urobím všetko pre to, aby 
Poprad naďalej kvitol do krásy a  bol tým najlepším miestom 
pre život. Aby ste všetci Popradčania boli hrdí na svoje mesto.

Do roku 2025 Vám všetkým želám veľa pevného zdravia, 
pokoja v rodine a pohody na pracovisku. Nech sa na Vás kaž-
dodenne usmieva šťastie a obklopuje Vás láska. Nech nový rok 
naplní všetky Vaše priania, túžby a želania!

              Anton Danko
    primátor mesta Poprad

Milí Popradčania!
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Aký bol rok 
2024 v Poprade?

K záveru roka neodmysliteľne patrí aj 
bilancovanie. Pripravili sme pre vás súhrn 
udalostí, ktoré sa udiali v uplynulom 
roku v našom meste (pozn. red.: dianie 
v decembri nájdete na ďalších stranách 
aktuálneho vydania Mesačníka Poprad). 

JANUÁR
PRVÝ POPRADČAN

Štyri minúty po štvrtej ho-
dine ráno 1. januára 2024 pri-
šiel v popradskej nemocnici 
na svet prvý Popradčan roka. 
Dostal meno Radovan a naro-
dil sa mamičke Beáte s krásny-
mi mierami 3780 g a 52 cm.

NOVÁ RIADITEĽKA ŠKOLY 
NA FRANCISCIHO ULICI

Koncom januára odovzdal 
primátor mesta Anton Danko 
menovací dekrét novej riaditeľ-
ke Základnej školy s materskou 
školou na Francisciho ulici. Stala 
sa ňou PaedDr. Anna Urbanová.

PRACOVNÉ ROKOVANIE K ELIMINÁCII NÁSILNÝCH 
SKUTKOV MLADISTVÝCH

V  meste rezo-
novala téma ochra-
ny detí a  mládeže 
pred násilnými skut-
kami zo strany mla-
distvých tak vo forme 
šikany na školách, ako 
aj prostredníctvom 

vytvárania detských skupín násilnej povahy. Začiatkom 
januára došlo za železničným podchodom k napadnutiu 
17-ročného mladíka a výtržníci útočili aj na 13-ročného 
chlapca v  blízkosti Základnej školy na Dostojevského 
ulici. S cieľom komplexne riešiť problém zvolal primátor 
mesta Anton Danko pracovné rokovanie. Diskutujúci 
sa v konštruktívnej diskusii zhodli, že je nutné spojiť sily 
na všetkých frontoch (štát, polícia, mesto, školy, špeciál-
ne zariadenia a poradne a hlavne rodina) pre dosiahnutie 
cieľa eliminovať takéto javy okolo nás.

FEBRUÁR
ODŠTARTOVALA ŠPORTOVÁ OLYMPIÁDA MESTA

S príchodom zimy sa rozbehla Zimná športová olym-
piáda mesta Poprad. Deti zo základných škôl si zmerali 
svoje sily v  lyžovaní a  snowboarde, rýchlokorčuľovaní, 

na sánkarskom trenažéri, v behu na ly-
žiach a v bowlingu. „Veľmi ma teší, že 
naše popradské deti majú rady šport 
a  pohyb. Účasť na olympiáde je vyš
šia ako v minulých rokoch. Myslím si, 
že tomu dopomohla aj popularizácia 
športu v  rámci minuloročných aktivít 
Európskeho mesta športu,“ povedal 
v tom čase primátor Anton Danko.

SLÁVNOSTNÉ 
PRIJATIE PRVÉHO 
POPRADČANA

Mamičku Beátu 
a  malého Radovana 
vo februári slávnostne 
prijal primátor Anton 
Danko. Spolu s  vicepri-
mátormi a prednostom 

MsÚ im podaroval vecný dar pre bábätko a symbolický 
šek v  hodnote 500 €. Uvedenú sumu dostáva prvý/á 
Popradčan/ka narodený/á v novom kalendárnom roku. 
„Som rád, že malý Radovan sa má k svetu a robí svojim 
rodičom radosť. Želám im, aby boli zdraví a verím, že to 
nie ich posledný prírastok do rodiny,“ povedal s  úsme-
vom primátor.

V MESTSKOM ÚTULKU PRIBUDLO NOVÉ ZÁZEMIE

V útulku pre psov mesta Po-
prad pribudlo nové zázemie ur-
čené pre zamestnancov. Vytvo-
rili ho dva kiosky, ktoré mesto 
previezlo zo staničného parku. 
Tam boli kedysi využívané ako 
bufety, niekoľko rokov však už 
boli zatvorené bez akéhokoľ-
vek využitia.

MAREC
SLÁVNOSTNE ODOVZDALI STAVENISKO 
NEMOCNICE POPRAD

V Nemocnici Poprad sa 
uskutočnilo odovzdanie 
staveniska pre komplex-
nú rekonštrukciu za účas-
ti vtedajšieho predsedu 
NR SR Petra Pellegriniho, 
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podpredsedu vlády pre Plán obnovy a  odolnosti a  vy-
užívanie eurofondov Petra Kmeca, vtedajšej ministerky 
zdravotníctva SR Zuzany Dolinkovej, primátora mesta 
Poprad Antona Danka a  generálneho riaditeľa Nemoc-
nice Poprad Stanislava Kandrika. Oficiálne tak začala his-
toricky najväčšia a najzásadnejšia modernizácia poprad-
skej nemocnice.

ZAČALA OLYMPIÁDA PRE SENIOROV

V  polovici marca sa pre po-
pradských seniorov začal kolotoč 
športu a  zábavy. Mesto Poprad 
pripravilo prostredníctvom svoj-
ho sociálneho odboru už III. roč-
ník Olympiády pre seniorov. Prvá 
športová disciplína  – bedminton 

sa uskutočnila v športovej hale v mestskej časti Matejov-
ce. Olympiáda pre seniorov pokračovala ďalšími disciplí-
nami - petang, bowling, minigolf a nordic walking. Ab-
solútnym víťazom sa stalo DC Juh, ktoré získalo Putovný 
pohár primátora mesta Poprad.

OSLÁVILI SME DEŇ UČITEĽOV

Mesto Poprad 
pri príležitosti Dňa 
učiteľov vyjadrilo vďa-
ku pedagógom pô-
sobiacim v  školách 
a  školských zariade-
niach na území mes-
ta. V  Dome kultúry im 
pripravilo kultúrny program v divadelnej podobe. Súbor 
Ozvena Stráže sa predstavil s komédiou pod názvom „Pod-
zemní.“ Kyticou a ďakovným listom boli ocenení mestom 
Poprad dvaja z prítomných pedagógov – M. Jagáč a M. 
Antaš. Ocenenia im odovzdal primátor Anton Danko.

APRÍL
VYSADILI STROMY

38 stromov vykazovalo 
v  roku 2023 zlý zdravotný 
stav, boli napadnuté dre-
vokaznými hubami alebo 
inými škodcami. Mesto ich 
muselo odstrániť. V  apríli 

2024 zrealizovalo náhradnú výsadbu stromov v  počte 
53 ks, a to vo väčšine prípadov v lokalitách, kde boli stro-
my vyrúbané.

OPRAVILI LAVIČKY 
VO VEĽKEJ

V parku pri Velic-
kom námestí prešli 
lavičky obnovou. 
Staré dosky boli de-

montované a vymenené za nové, konštrukcie boli obrú-
sené a obnovené novým náterom.

MESTO OŽILO FARBAMI TULIPÁNOV

Jarná výzdoba mesta rozkvitla ten-
to rok približne o  3 týždne skôr ako 
po ostatné roky. Pracovníci firmy Brant-
ner vysadili vyše 21 000 ks cibúľ len 
na hlavnom kruhovom objazde. Ďalšie 
tisícky na ostatných priestranstvách.

VYBAVILI DIAĽNIČNÝ ÚSEK ZADARMO

Na mestskom úrade sa konalo rokovanie primátora 
Antona Danka, ministra dopravy SR Jozefa Ráža a poslan-
ca NR SR Petra Šucu. Témou bolo vyňatie úseku diaľnice 

D1 pod Tatrami zo spo-
platnených diaľnic, a  to 
konkrétne časť medzi 
Popradom -Východ a  vý-
jazdom na Vysoké Tatry. 
„Chcel by som poďako-
vať pánovi primátorovi, 
ktorý už 15 rokov vypi-
suje na ministerstvo listy, 
aby sa takéto niečo stalo. 

A treba povedať, že táto jeho iniciatíva bola prospešná 
nakoniec pre celé Slovensko,“ povedal minister.

MÁJ
MESTO ZAČALO S PRÍPRAVOU PARTICIPATÍVNEHO 
ROZPOČTU

Primátor mesta 
Poprad Anton Dan-
ko zvolal pracovnú 
skupinu zloženú 
zo zamestnancov 
MsÚ, ktorej úlohou 
bolo pripraviť všetky 
náležitosti súvisiace 

so zavedením participatívneho rozpočtu. Ide o efektívny 
demokratický nástroj, ktorý umožňuje občanom priamo 
sa zapojiť do rozhodovania o  pridelení časti verejných 
zdrojov na konkrétne projekty. „Zavedenie participatív
neho rozpočtu som mal vo svojom volebnom programe. 
Vďaka nemu sa zvýši kvalita komunikácie našej samo
správy s občanmi, ktorí sa budú môcť prostredníctvom 
svojich návrhov a  nápadov priamo pričiniť o  zlepšenie 
života v meste, resp. priamo v lokalite, kde žijú,“ povedal 
vtedy popradský primátor.

MIMORIADNA PORADA S RIADITEĽMI ŠKÔL

Hrozba bombových útokov zasiahla aj popradské zá-
kladné školy. Nutná bola evakuácia žiakov a tá poukázala 
na problémy, ktoré treba riešiť. Primátor Anton Danko 
okamžite zvolal stretnutie s riaditeľmi škôl. Cieľom bolo 
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identifikovať vzniknuté problémy počas evakuácie s cie-
ľom zaviesť logistické riešenia pre prípad, ak by sa takéto 
hrozby ešte niekedy v budúcnosti zopakovali.

KOSENIE ZELENE I ČISTENIE PIESKOVÍSK

Od 6. mája prebiehala v  našom 
meste kosba trávnatých plôch, ktoré 
sú v jeho správe. V týchto dňoch tiež 
začalo mesto s  pravidelným prečis-
ťovaním pieskovísk, ktoré spočívalo 
v  preosievaní, prehrabávaní piesku 
a  vyberaní nečistôt. Na území mesta 
sa nachádza 53 pieskovísk, ktoré je 

potrebné takýmto spôsobom prečistiť. Následne sú do-
plnené novým pieskom.

KAUZA AUTOBUSOVÝCH PRÍSTREŠKOV

Začiatkom júna došlo 
k  roztriešteniu strešného 
skla na prístrešku nachá-
dzajúcom sa na auto-
busovej zastávke „Dom 
kultúry.“ Mesto po tomto 
incidente urgentne rea-
govalo. Oslovilo vlastní-
ka prístreškov, firmu euroAWK a  požiadalo ju o  zabez-
pečenie neodkladného preverenia technického stavu 
všetkých prístreškov s dôrazom na ich sklenené výplne 
a v prípade zistenia nedostatkov o neodkladné zabezpe-
čenie zjednania nápravy. Dočasne všetky zastávky v Po-
prade mesto uzavrelo.

JÚN
PRIMÁTORSKÁ KVAPKA KRVI 2024

Mesto Poprad 
v  spolupráci so Slo-
venským Červeným 
krížom a  Národnou 
transfúznou službou SR 
pod záštitou primátora 
mesta Antona Danka 

zorganizovalo pri príležitosti Svetového dňa darcov krvi 
Primátorskú kvapku krvi, ktorá je jednou z najúspešnej-
ších výjazdových akcií NTS v Poprade.

ROKOVANIE O ROZVOJOVÝCH PLÁNOCH MESTA

Na pôde Mestského 
úradu v  Poprade primá-
tor mesta Anton Danko 
privítal vzácnu návštevu, 
a to ministra investícií, re-
gionálneho rozvoja a  in-
formatizácie SR Richarda 

Rašiho a  štátneho tajomníka ministerstva Michala Ka-
liňáka. Spolu s prednostom Adriánom Kromkom sa zú-
častnili rokovania o rozvojových plánoch mesta Poprad 
s možnou podporou ministerstva.

TATRY NÁS SPÁJAJÚ

Primátor na úrade privítal 
poľskú delegáciu v  čele s  veľvy-
slancom Poľska na Slovensku Ma-
ciejom Ruczajom. Spolu s  minis-
trom Richardom Rašim, štátnym 
tajomníkom Michalom Kaliňá-
kom a  s  prednostom Adriánom 
Kromkom zasadli za okrúhly stôl na rokovanie o poľsko-
-slovenskej cezhraničnej spolupráci. Na záver dňa sa 
uskutočnila vernisáž výstavy „Tatry nás spájajú“.

JÚL
VODNÝ BAR NA NÁMESTÍ

S horúcimi letnými dňami 
prišiel do Popradu aj vodný 
bar, ktorý mesto v spoluprá-
ci s  Podtatranskou vodáren-
skou prevádzkovou spoloč-
nosťou umiestnilo už tradič-
ne na Námestí sv. Egídia.

AUGUST
MESTO VYVÍJALO AKTIVITY NA SPUSTENIE REKON-
ŠTRUKCIE NÁMESTIA

Mesto informovalo, že 
snahy o  spustenie rekon-
štrukcie námestia naberajú 
reálne kontúry. Zmoder-
nizovanie a  zatraktívnenie 
verejných priestorov. To je 
cieľom pripravovanej re-
konštrukcie. Ide o  jeden 
z hlavných bodov volebné-
ho programu primátora Antona Danka. Na prestavbu sa 
snaží mesto získať peniaze z Európskych štrukturálnych 
a investičných fondov.H
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SEPTEMBER
OTVORENIE ŠKOLSKÉHO ROKA

Po prázdninovej 
prestávke sa do lavíc 
vrátili tisícky žiakov. 
V tomto školskom roku 
nastúpilo do škôl v zria-
ďovateľskej pôsob-
nosti mesta cca  520 
prváčikov. Pre každého 
z nich vedenie mesta tak, ako po minulé roky, pripravilo 
balíček so školskými potrebami v hodnote 30 €.

MENILI STRECHY NA ZASTÁVKACH MHD

Napriek tomu, že mesto Poprad nie je vlastníkom 
a ani správcom autobusových prístreškov MHD, naštar-
tovalo intenzívnu komunikáciu s  ich majiteľom i  dodá-

vateľom s  cieľom zabezpečiť, aby 
nastal proces ich výmeny za iné, 
bezpečnejšie. Kvôli eliminácii rizika 
vypadnutia skla, mesto akceptova-
lo ponuku firmy euroAWK a streš-
né sklá boli nahradené „tzv.  sen-
dvičovým panelom“.

PROJEKT NOVÉHO PARKU NA JUHU

Mesto informo-
valo o  budúcoroč-
nej realizácii nového 
mestského parku 
na starom Juhu. Cie-
ľom je premeniť tráv-
natú plochu územia 
na park s množstvom 
novovysadenej vzrastlej zelene - stromov, kríkov s uplat-
nením ekologických princípov. „Bude to krásna oddy-
chová zóna, ktorá nám v meste chýbala. Nebolo to jed-
noduché, pretože bolo treba najprv zameniť pozemky, 
pripraviť projekty a podobne. Som si ale istý, že to úsilie 
bude stáť za to,“ povedal v tom čase primátor mesta Po-
prad Anton Danko.

DO SPIŠSKEJ SOBOTY VRÁTILI MIERKU NA MERANIE 
OBILIA

V parku v Spišskej Sobo-
te slávnostne sprístupnili 
repliku historickej mierky 
na meranie obilia, ktorá sa 
používala na trhoviskách 
od stredoveku po novovek 
v celej Európe. Späť do his-
torickej mestskej časti sa ju 
rozhodol vrátiť Klub Sobot-
čanov za pomoci mesta Po-
prad a sponzorov.

SLÁVNOSTNÉ ZASADNUTIE MSZ

V  divadelnej sále 
Domu kultúry sa uskutoč-
nilo slávnostné zasadnu-
tie MsZ a  jeho hlavným 
programom bolo udele-
nie ocenení mesta Poprad 
za rok 2024. Cenu pri-

mátora mesta za rok 2024 získali Miroslav Jagáč, Daniel 
Surgent a Michal Ľach. Cena mesta Poprad za rok 2024 
bola udelená Michalovi Brejčákovi a Cena in memoriam 
Róbertovi Oravcovi.

OKTÓBER
ZAČALO VEREJNÉ KORČUĽOVANIE

Takmer v polovici októbra začalo 
v  tréningovej hale verejné korčuľo-
vanie. Kvôli vysokému záujmu bolo 
o pár týždňov rozšírené. Mesto dalo 
k  dispozícii aj zimný štadión. V  tré-
ningovej hale tak už dostali priestor 
len deti pod dohľadom rodičov a os-
tatná verejnosť môže korčuľovať 
na ľade hlavného zimného štadióna.

NOVÝ PRIMÁTOR ZAKOPANÉHO NAVŠTÍVIL POPRAD

Nový primátor Zako-
paného Łukasz Filipowicz 
navštívil naše mesto 
a na pracovnom rokovaní 
sa stretol s  popradským 
primátorom Antonom 
Dankom za účasti hono-
rárneho konzula SR v Za-

kopanom Wiesława Wojasa a  prednostu MsÚ Poprad 
Adriána Kromku. Hovorilo sa o formách spolupráce, ini-
ciatívach a projektoch, ktoré budú spájať naše mestá.

ŠPORTOVÝ DEŇ SENIOROV – MÁM NA TO

Aréna Poprad pri-
vítala všetkých tých, 
ktorí si zaslúžia našu 
úctu a  rešpekt. Mesto 
pre seniorov zorgani-
zovalo už 24. ročník 
podujatia s  výstižným 
názvom „ Mám na to“.

STRETNUTIA S OBYVATEĽMI

Na prelome 
októbra a  no-
vembra sa usku-
točnili stretnutia 
obyvateľov s pri-
mátorom mesta, 
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viceprimátormi, prednostom MsÚ i  vedúcimi odborov 
a oddelení mestského úradu, ako aj riaditeľmi všetkých 
mestských organizácií. Postupne prešli sedem častí mes-
ta, v ktorých si vypočuli problémy a podnety obyvateľov.

DENNÉ CENTRUM VEĽKÁ OSLÁVILO 45. VÝROČIE 
SVOJHO VZNIKU

Denné centrum vo Veľkej 
vzniklo koncom augusta 1979 
ešte ako Klub dôchodcov, 
ktorý bol otvorený pri príleži-
tosti 35. výročia SNP. Sídlil 
na Kollárovej ulici v bývalých 
kanceláriách vtedajšieho JRD 
Družba. V októbri oslávilo DC 
45. výročie vzniku.

SLÁVNOSTNÉ PRIVÍTANIE NOVÉHO KŇAZA 
VO FARNOSTI

Farnosť Poprad má 
na základe rozhodnutia 
spišského diecézneho 
biskupa Františka Trs-
tenského nového kňa-
za Petra Nákačku, ktorý 
bude slúžiť vo farnosti 
na Juhu s filiálkou Kvetni-
ca. V  rámci pracovného 
stretnutia bol na pôde mestského úradu predstavený 
primátorovi mesta Antonovi Dankovi.

TRETÍ VEK SA ZABÁVAL

Október v  meste 
ukončila akcia pre senio-
rov s názvom Tretí vek sa 
zabáva. Mesto toto veľké 
spoločenské podujatie 
usporiadalo už po 28. krát.

NOVEMBER
ZBER LÍSTIA

V  meste 
prebiehal celo-
plošný strojový 
zber lístia. Spo-
ločnosť Brant-
ner nasadila, tak 
ako vždy, svoje 
stroje, a  to ko-
sačky, autá s vy-
sávačmi na lístie a fukáre na lístie. So zberom sa začalo 
v  centre mesta, postupne sa prechádzalo i  na ostatné 
lokality.

ANJEL PRILETEL DO NÁŠHO MESTA

Ligotavý symbol Popradských Vianoc priletel do nášho 
mesta po 16.krát tradične vrtuľníkom a priniesol všetkým 
správu o tom, že najkrajšie sviatky roka sú predo dvermi.

ZAČALO SA 
S ELEKTRONICKOU 
EVIDENCIOU NÁDOB 
NA ODPAD

Mesto Poprad pristú-
pilo k  elektronickej evi-
dencii nádob na zmeso-
vý komunálny odpad. 
Od 25.  11.  2024 začala 
zberová spoločnosť 
Brantner Poprad, s. r. o. čipovať nádoby na zmesový ko-
munálny odpad pri rodinných domoch a  prevádzkach 
v mestskej časti Matejovce.

SLÁVNOSTNÉ 
ODOVZDÁVANIE 
VYZNAMENANÍ 
DARCOM KRVI

Na Mestskom 
úrade v  Poprade sa 
uskutočnilo slávnost-
né odovzdávanie vy-
znamenaní Sloven-
ského Červeného krí-
ža mnohonásobným 
bezpríspevkovým 
darcom krvi za účasti 
riaditeľky Slovenské-
ho Červeného kríža, 
územného spolku 
Poprad Denisy Kuč-

kovskej, zástupcov Národnej transfúznej stanice SR a po-
zvaných miest a obcí.

Spracovala: Jana Pisarčíková, 
Zdroj: Poprad.sk 
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Hneď po prezentácii poslancov navrhol 1. vice-
primátor Štefan Pčola presunúť body, ktoré sa 
týkali zmeny Všeobecne záväzných nariadení 

(VZN) v  rámci školstva na začiatok rokovania mest-
ského zastupiteľstva. Poslanci teda hneď rokovali 
o Všeobecne záväznom nariadení o určení výšky me-
sačného príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov 
alebo nákladov v školách a v školských zariadeniach 
v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta. „Náklady v škol
ských zariadeniach sa stále navyšujú a školy dostanú 
menej príspevkov od štátu. Museli sme preto navrh
núť mierne navýšenie poplatkov,“ vysvetlila Ľubica 
Barancová, vedúca oddelenia školstva MsÚ Poprad. 
Zmena sa mala od 1. januára 2025 týkať školských klu-
bov detí, základných umeleckých škôl a Centra voľné-
ho času. Poplatky mali ísť hore v priemere o dve až tri 
eurá. Poslanci návrh neschválili.

Ďalšie VZN, ktorým sa poslanci zaoberali, sa tý-
kalo určenia výšky príspevku na čiastočnú úhradu 
nákladov, výšky príspevku na režijné náklady a pod-
mienky úhrady v  školských jedálňach. Vo VZN navr-
hovali výšku mesačného príspevku na režijné náklady 
na jedného stravníka v školských jedálňach vo výške 
8,00 € za žiaka základnej školy a 10,00 € za dieťa ma-

terskej školy. Ako podotkla vedúca oddelenia škol-
stva, bez tejto zmeny nebudú môcť jedálne ponúkať 
žiakom kvalitnú stravu. Poslanci však ani túto zmenu 
neschválili.

Schválili členské pre OOCR

Následne zastupiteľstvo prechádzalo body tý-
kajúce sa zmlúv o  nájme bytov. Poslanci schválili 
poradovník na pridelenie bytov postavených s pod-
porou finančných prostriedkov zo Štátneho fondu 
rozvoja bývania. Schválili tiež doplnenie podmienok 
na prideľovanie bytov a tiež návrh na zvýšenie náj-
mu v  mestských bytoch o  20 percent. Ďalšie body 
programu sa týkali prenájmu priestorov Domu kultú-
ry, popradskej Arény, divadelnej sály v Spišskej Sobo-
te a zasadačky Mestského úradu Poprad, či zimného 
štadióna. Poslanci riešili viacero vecných bremien 
i  rozšírenie účelu nájmu pre Slovenský Červený kríž, 
územný spolok Poprad. Ten požiadal mesto o súhlas 
s umiestnením troch skladových kontajnerov s napo-
jením na NN prípojku, na uskladnenie potravín, ktoré 
budú slúžiť na humanitárnu pomoc a  zabezpečenie 
efektívnej distribúcie potravinovej pomoci pre osoby 
v núdzi. Po prejednaní bodov týkajúcich sa majetko-

Poslanci sa druhú decembrovú stredu stretli v laviciach. Pred nimi stála dôležitá úloha, a to 
schváliť rozpočet mesta. 

Posledné zasadanie mestského 
zastupiteľstva v roku

FOTO: mesto Poprad
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vých záležitostí, poslanci rozhodovali o výške ročné-
ho členského príspevku mesta Poprad v Oblastnej or-
ganizácii cestovného ruchu Región Vysoké Tatry. 

Rozpočet mesta

Poslanecké plénum tiež schválilo, aby mesto po-
žiadalo o finančný príspevok pre piatu etapu projektu 
Cesta okolo Tatier v rámci programu Interreg Poľsko-

-Slovensko 2021 až 2027 na výstavbu 
cyklistických komunikácií v  úseku 2. časť: 
most D1 Matejovce až ČOV Matejovce. 
Následne poslanci pristúpili k  najdôleži-
tejšiemu bodu, a tým bol rozpočet mesta 
na rok 2025 s výhľadom na roky 2026-2027. 
Rozpočet bol zostavený ako vyrovnaný 
vo výške viac ako 81 miliónov eur a  bol 
schválený. Ďalšie zasadanie mestského 
zastupiteľstva sa uskutoční 13. februára 
2025.  Jana Pisarčíková
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Rokovanie spríjemnil vianočným vinšom DFS Letnička.
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Zateplili ju, vymenili okná, parapety. Budova školy 
Jarnej si prešla prerábkou. Všetky práce sa usku-
točnili za jej plnej prevádzky. Ide o významnú ob-

novu budovy, vďaka ktorej sa výrazne znížila jej energe-
tická náročnosť, zvýšil sa užívateľský komfort i estetická 
hodnota.

„Projektovú dokumentáciu si v uplynulom roku dala 
vypracovať škola. Následne sme ju prevzali aj s vybave
ným stavebným povolením a  pripravili verejné obsta
rávanie. Začiatkom apríla sme odovzdali stavenisko,“ 
povedala Kristína Horáková, vedúca odboru výstavby 
MsÚ Poprad.

Vymenili aj okná a upravili terasy

Stavba riešila zateplenie fasád jednotlivých objek-
tov  – budova školy, telocvičňa i  kuchyňa. Rekonštruk-
cia sa týkala aj hlavného vstupu do objektu školy, ktorý 
zahŕňal nové okná, dvere, nájazdovú rampu so záb-
radlím, ktorá spĺňa normy a  je prispôsobená osobám 
s  telesným postihnutím. Taktiež sa vymenila dlažba 
a vybudovala strieška. „Nové sú aj dvere a zrekonštruo
vaný vstup do telocvične. Obnovou prešli taktiež terasy 
pri učebniach na východnej strane. Išlo o rekonštrukciu 
múrikov a  dlažby. Demontovaná bola uzemňovacia 
sústava bleskozvodu a  osadený bol nový uzemňovací 
pás po obvode budovy,“ vymenovala Horáková.

V zime teplo, v lete tak akurát

Náklady na stavebné práce predstavovali 1 027 000 €. 
Na realizáciu stavby bol mestu Poprad poskytnutý úver 
z  Environmentálneho fondu. „Prefinancovali sme sto 
percent výdavkov,“ uzavrela Horáková. Riaditeľ školy 

Ján Brndiar neskrýval radosť z  toho, že sa škola skráš-
lila a  prostredie zlepšilo. „V  prvom rade chcem poďa
kovať vedeniu mesta, že sme vôbec mohli takúto vec 
pre našich žiakov, učiteľov a  zamestnancov zrealizo
vať,“ povedal. Ako zdôraznil, pre školu je najdôležitejší 
ekonomický prínos. „Počítame s veľkým ekonomickým 
šetrením na energiách. A pre žiakov a rodičov sú najväč
ším plusom samotné priestory. V lete sa nám už nebudú 
triedy prehrievať a v zime v nich bude teplejšie. Celá re
konštrukcia prispela k zlepšeniu procesu vyučovania.“

Mesto sa o budovy škôl stará

Ako povedal primátor Anton Danko, starostlivosť 
o školstvo v našom meste patrí k jeho prioritám. „Sved
čí o tom aj viacero projektov, ktoré sme úspešne zvládli 
za obdobie ostatných dvoch rokov. Spomeniem rekon
štrukciu telocvične ZŠ Komenského, rekonštrukciu be
žeckej dráhy ZŠ Tajovského, zníženie energetickej ná
ročnosti ZŠ A. V. Scherfela vo Veľkej, či rekonštrukciu ku
chyne a jedálne s prístavbou novej učebne na ZŠ Fran
cisciho. Pribudla teda aj ZŠ Jarná, avšak naša aktivita 
v  tomto smere pokračuje. Podali sme žiadosť z  Plánu 
obnovy vo výzve Rýchle energetické opatrenia pre bu
dovu Spojenej školy ZŠ Letná v hodnote 450 000 €. Ďalej 
máme pripravené projektové dokumentácie a čakáme 
na vyhlásenie vhodných výziev na rekonštrukciu telo
cvične ZŠ Tajovského, zníženie energetickej náročnosti 
objektov materských škôl na Okružnej ulici, Dostojev
ského a Mládeže, ako aj ZŠ s MŠ Vagonárska v Spišskej 
Sobote.“

 Jana Pisarčíková, red.

Budova Základnej školy s materskou školou na Ulici Jarnej prešla 
rekonštrukciou za pochodu.

Budova 
Jarnej školy 
prešla 
obnovou
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Manžel pani Alžbety Šulíkovej zo Stráž bol ke-
dysi poslancom. V hlave mu skrsol nápad. Čo 
tak otvoriť v  Strážach pod Tatrami klub dô-

chodcov? Spolu s manželkou po mestskej časti chodili, 
agitovali, zapisovali. Až sa im podarilo 
získať presne 130 členov. Pred tridsia-
timi rokmi to v Dennom centre Stráže 
vyzeralo úplne inak. „Doslova sme 
nič nemali. Len staré stoly a stoličky. 
Všetko sa zveľaďovalo postupne. Ne
mali sme kuchynku, a  tak sme si do
niesli z  domu  ovocie, či napiekli si,“ 
spomína prvá predsedníčka centra 
Alžbeta Šulíková. 

Hrali karty, vyšívali 

Ale o  aktivity v  klube nebola núdza 
ani bez poriadneho vybavenia. „Klub 
sme mávali trikrát v týždni. Muži hrali 
karty, my ženy sme si vyšívali. Keď nám potom zakúpili 
televízor, spoločne sme pozerali seriály, alebo sme si čí
tali,“ opisuje Šulíková. Pani Alžbeta je dodnes členkou 
denného centra, a tak vyslovila do ďalších rokov aj svo-
je prianie. „Hlavne aby sa rozvíjali, pretože teraz majú 
veľké možnosti, no a kým mi zdravie slúži, budem cho
diť aj ja,“ uzavrela. 

...aby to žilo

Oslava narodenín denného centra sa niesla v srdeč-
nej atmosfére. Členovia si pripravili častušku (pozn. 

red.: ľudová pieseň spravidla s im-
provizovaným aktuálnym obsahom), 
v  ktorej spevom priblížili celý život 
v  dennom centre. Nezabudli a  spe-
vom spomenuli nielen aktivity, ale aj 
mená svojich členov.  Okrem príhovo-
ru a blahoželaní jubilantom, zahrali aj 
veselú scénku. Na krásne roky prežité 
v centre si zaspomínala aj jeho teraj-
šia predsedníčka Mária Čenščáková. 
„Som predsedníčkou od roku 2011. 
Klub už bol rozbehnutý a ja som ako
by nastúpila do vlaku, takže pre mňa 
to bolo už ľahšie ako pre tých, ktorí 
boli predo mnou,“ hovorí. Momen-

tálne má denné centrum 94 členov. Z  nich dvaja sú 
už vo veku nad 90 rokov.  „Dennému centru by som 
do ďalších rokov zaželala veľa zdravia, úspechov a ak
tívnej činnosti, aby seniori žili aktívne, aby sa schádzali 
a aby sme sa porozprávali, zahrali si a zaspievali. Pros
te, aby to žilo,“ uzavrela. 

Písal sa 16. november 1994. Mestské zastupiteľstvo svojim 
uznesením schválilo vznik Klubu dôchodcov v Strážach 
pod Tatrami. Odvtedy už ubehlo tridsať rokov a seniori, 
ktorí sa vídajú v dnes už dennom centre, oslávili tridsiatku 
vzniku spolku, vďaka ktorému sa môžu spoločne stretávať. 

V Strážach 
oslávili 

tridsiatku 
denného 

centra  

„KLUB SME MÁVALI 
TRIKRÁT V TÝŽDNI.

MUŽI HRALI KARTY, MY 
ŽENY SME SI VYŠÍVALI. 

KEď NÁM 
ZAKÚPILI TELEVÍZOR, 

POZERALI SME SERIÁLY, 
ALEBO SME SI ČÍTALI.“

Alžbeta Šulíková, prvá 
predsedníčka centra v Strážach
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Aj ďalej...

Návštevou denné centrum poctil aj druhý poprad-
ský viceprimátor Ondrej Kavka a  vedúca sociálneho 
odboru MsÚ Poprad Petra Závacká, ktorá si tridsať ro-
kov s  týmto denným centom aj osobne odžila. „Strá
žania sú veľmi skvelí ľudia, ktorým práve rekonštruk

cia radnice priniesla to, že sa majú kde schádzať. Je 
pre  nás veľmi dôležité, aby v  každej mestskej časti 
mali ľudia centrá blízko, aby sa mohli stretnúť a aby 
za tým stretnutím nemuseli chodiť do mesta. Teším sa, 
že v Strážach je tomu tak už tridsať rokov a verím, že to 
bude pokračovať aj ďalej,“ povedala Závacká. 

 Jana Pisarčíková 

V
ŠIM

LI SM
E SI

Mesto Poprad ako správca dane upozorňuje ob-
čanov mesta Poprad na daňové povinnosti, 
týkajúce sa dane z nehnuteľností a na zmenu 

pri uplatnení si zníženia alebo odpustenia miestneho 
poplatku za komunálne odpady a  drobné stavebné 
odpady v roku 2025.

Ak v  priebehu roka 2024 nedošlo k  žiadnym 
zmenám vo vlastníctve, nájme alebo užívaní ne-
hnuteľností, daň z  nehnuteľností na rok 2025 
správca dane vyrubí rozhodnutím podľa údajov 
z posledného podaného priznania k dani z nehnu-
teľností.

Ak v priebehu roka 2024 došlo k zmene vlastníctva 
nehnuteľností alebo k zmene druhu alebo výmery po-
zemku, účelu využitia stavby, bytu alebo nebytového 
priestoru, daňovníkovi vzniká povinnosť podať prizna-
nie k dani z nehnuteľností na Mestskom úrade v Popra-
de najneskôr do 31. 01. 2025. K vyplnenému daňové-
mu priznaniu je potrebné doložiť fotokópie dokladov, 
ktoré preukazujú tieto zmeny, napr. rozhodnutie o po-
volení vkladu z okresného úradu - katastrálneho odbo-
ru, kúpno -predajnú zmluvu a i.

Daňovník (držiteľ preukazu fyzickej osoby s  ŤZP 
alebo s ŤZP so sprievodcom), ktorému vznikol k 1. ja-
nuáru 2025 nárok na zníženie dane z  nehnuteľností 
podľa platného všeobecne záväzného nariadenia, si 
uplatní tento nárok v priznaní k dani z nehnuteľností 
najneskôr v lehote na podanie daňového priznania 

na rok 2025, t. j. do 31. 01. 2025. Ak si daňovník ná-
rok na zníženie dane v uvedenej lehote neuplatní, 
nárok na príslušné zdaňovacie obdobie mu zani-
ká. V  uvedenej lehote daňovník predloží aj doklady 
preukazujúce nárok na zníženie dane. Daňovníkovi, 
ktorému správca dane poskytol zníženie dane v pred-
chádzajúcom zdaňovacom období a nenastali u neho 
zmeny, ktoré majú vplyv na zánik nároku na zníženie 
dane, správca dane automaticky zníži daň v rozhodnu-
tí.

Taktiež upozorňujeme poplatníkov na novelu záko-
na č. 582/2004 Z. z. o miestnych daniach a miestnom 
poplatku za komunálne odpady a  drobné stavebné 
odpady v znení neskorších predpisov, na základe ktorej 
si podľa § 82 odseku 5 poplatník uplatní zníženie alebo 
odpustenie miestneho poplatku za komunálne odpa-
dy a  drobné stavebné odpady najneskôr do 30  dní 
po skončení zdaňovacieho obdobia, inak nárok 
na zníženie alebo odpustenie poplatku zaniká. 
Z uvedeného vyplýva, ak poplatník splnil podmienky 
na zníženie alebo odpustenie poplatku z dôvodu, že sa 
na území obce nezdržiava alebo nezdržiaval viac ako 
90 dní, má si splniť oznamovaciu povinnosť, a záro-
veň predložiť správcovi dane príslušné podklady 
podľa zákonom stanovenej lehoty najneskôr do 30 dní 
po skončení kalendárneho roku 2024 - posledný deň 
lehoty je 30.01.2025. 

Daňové povinnosti občanov na rok 2025
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Skúsme najprv Popradčanom vysvetliť, o čom je 
participatívny rozpočet a ako funguje?

„Participatívny rozpočet umožňuje Popradčanom 
priamo sa zapojiť do rozhodovania o prerozdelení čas-
ti verejných zdrojov. Každá mestská časť má z rozpočtu 
vyčlenený obnos peňazí, ktorého výšku schválilo za-
stupiteľstvo. Popradčania môžu predkladať svoje pro-
jekty, ktoré by chceli v meste uskutočniť.“

V  akých oblastiach sa môžu projekty realizovať 
a v akom termíne ich vedia obyvatelia predkladať?

„Projekty sa môžu týkať najmä sociálnej oblasti, 
podpory športu, živej i  neživej kultúry, podpory tu-
rizmu, či cykloturizmu, ochrany životného prostredia 
i úpravy a zveľadenia verejného priestranstva. Termín 
na predkladanie návrhov je stanovený do 28. 2. 2025.“

Akými pravidlami sa treba pri zostavovaní riadiť?

„Cieľová skupina musí mať viac ako tridsať osôb, 
keďže by malo ísť o projekty prospešné pre komunitu. 
Projekt musí byť realizovaný na verejných priestran-
stvách pod správou mesta alebo v nehnuteľnostiach, 

ktoré patria samospráve. Prípadne vo verejne prístup-
ných nehnuteľnostiach či pozemkoch so súhlasom ma-
jiteľa. Ďalšou podmienkou je, že musí ísť o projekt, kto-
rého uskutočnenie reálne spadá do kompetencií mesta 
a musí byť zrealizovaný v roku 2025. A na záver by som 
dodal, že jeden subjekt sa môže uchádzať o podporu 
len s jedným projektom.“

Akú formu musí mnou navrhnutý projekt mať?

„Každý, kto sa chce so svojím nápadom zapojiť, 
musí vypísať takzvaný Projektový formulár. Ten nájde-
te v elektronickej podobe na webovom sídle mesta Po-
prad, a taktiež vytlačený na infopulte mestského úra-
du, v Mestskej informačnej kancelárii i v kanceláriách 
mestských častí. Návrhy sa predkladajú buď písomne 
na adrese Mestský úrad Poprad, Podateľňa, Nábrežie 
Jána Pavla  II. 2802/3, 058 42, Poprad, alebo osobne 
počas úradných hodín v  kanceláriách v  mestských 
častiach, resp. v  podateľni MsÚ Poprad. Zaslať ich 
môžete tiež emailom na adresu spolocne@poprad.
sk. Projektový formulár je možné vyplniť aj online - do-
stupný bude na stránke poprad.hlasobcanov.sk.“

RO
ZH

O
V

O
R 

Poprad spúšťa participatívny 
rozpočet 

Popradčania sa môžu vďaka snahe primátora mesta 
a samosprávy zapojiť do rozhodovania o  tom, ako 
a  na čo budú prerozdelené verejné financie. Prihláste svoje projekty do výzvy a  zapojte 
sa do participatívneho rozpočtu mesta. Ak máte vynikajúci nápad a chceli by ste ho zrealizovať, 
tak neváhajte ani chvíľu a predstavte ho samospráve. Asi od polovice januára až do 28. februára 
2025 budete môcť posielať, či priniesť svoje návrhy na projekty a budete zaradení do hlasovania 
v rámci výzvy s názvom SPOLOČNE za krajší Poprad. Všetky dôležité náležitosti nám vysvetlil Lukáš 
Penxa, koordinátor participatívneho rozpočtu.
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Ako budem vedieť, že je mnou podaný projekt 
v poriadku?

„Chcel by som Popradčanov ubezpečiť, že z  vy-
pisovania formulára nemusia mať obavy. Ak nara-
zia na nejaký problém, môžu ma kontaktovať ema-
ilom na spolocne@poprad.sk, telefonicky +421 
52 7167 315, alebo osobne počas úradných hodín. Kaž-
dý prijatý návrh projektu následne prejde formálnou 
kontrolou koordinátora. V  prípade chýbajúcich alebo 
nesprávnych formálnych náležitostí bude predkladateľ 
vyzvaný k ich odstráneniu. Ak nebudú nedostatky od-
stránené v určenej lehote, návrh projektu nebude po-
stúpený do ďalšej etapy. Každý predkladateľ projektu 
bude zo strany Mestského úradu v Poprade vyrozume-
ný o výsledkoch obsahového posúdenia jeho návrhu.“

Podaním projektu to ale pre navrhovateľa nekon-
čí, je to tak?

„Popradčania budú môcť nielenže spolutvoriť po-
dobu mesta kde žijú, no prijímajú za ňu spoluzodpo-
vednosť. Navrhovatelia teda budú zapojení do všet-
kých fáz projektu. Od jeho prípravy, cez realizáciu až 
po vyúčtovanie. Na svojej koži teda zažijú aj to, ako 
v samosprávach vznikajú a prebiehajú projekty.“

Kto rozhodne o projektoch, ktoré sa uskutočnia?

„Všetko je v  rukách Popradčanov. Bude spustené 
hlasovanie a  prostredníctvom neho obyvatelia roz-
hodnú, ktoré projekty sa v  mestských častiach zrea-
lizujú. O  tom, akým spôsobom bude môcť verejnosť 
hlasovať, bude samospráva informovať vo všetkých 
dostupných informačných prostriedkoch, vrátane Me-
sačníka Poprad. Chcel by som tiež upozorniť, že všetky 
potrebné informácie k participatívnemu rozpočtu spo-
lu so vzorovým formulárom a  s  kompletným znením 
výzvy nájdete v  druhej polovici januára na mestskej 
stránke poprad.sk/stranka/participativny ‑rozpocet.“

 Jana Pisarčíková 

Koľko peňazí je 
vyčlenených? 
SUMA SCHVÁLENÁ ZASTUPITEĽSTVOM 
NA PARTICIPATÍVNY ROZPOČET PREDSTAVUJE 
CELKOM  100 000 €. 

Juh I; II; V; VI a Kvetnica  32 500 eur
Juh III, IV      22 100 eur
Centrum      11 200 eur
Veľká        9 600 eur
Západ        8 800 eur 
Spišská Sobota        8 400 eur
Matejovce        5 100 eur
Stráže pod Tatrami        2 300 eur

Zber textilu v meste Poprad
Od 1.1.2025 vstupuje do platnosti v zmysle zákona o odpadoch nová 

povinnosť pre mestá a obce, a to zber textilu. 
Mesto Poprad  má už v súčasnosti zavedený zber  textilu  prostredníctvom 

zberných dvorov. „Obyvatelia mesta Poprad môžu  odovzdať čistý, vypratý 
textil na jednom zo zberných dvorov na Ul. Hraničnej alebo na Ul. L. Svobo
du. Na zberných dvoroch sú pre občanov pripravené vaky na textilný odpad, 
ktorý je následne vytriedený podľa  spôsobu zhodnotenia,“ uviedla Daniela 
Gerčák Polaštiková, vedúca oddelenia životného prostredia MsÚ Poprad.

Nie do čiernych nádob 
Popradčanov mesto vyzýva, aby sa do zberu textilu čo najviac zapojili. 

„A nehádzali odpad do čiernych nádob. Správnym triedením jednotlivých 
zložiek odpadu dosiahneme nižšie množstvo zmesového komunálneho od
padu, ktorého   zneškodňovanie   bude čoraz drahšie,“ hovorí. Ako dodáva, 
takto vytriedený textil sa dá ešte recyklovať, prípadne energeticky zhodnotiť. 
Je preto dôležité, aby textil neskončil v nádobách na zmesový komunálny od-
pad a potom na skládke.  Red.

Aký textil treba 
separovať? 

Predmetnom zberu sú čisté odevy, 
šatstvo a textil z domácností uložené 
v plastových vreciach, vrátane topá-
nok, kožených odevov a jeho častí, 

kabeliek, opaskov, koženkových ode-
vov,  zateplených vetroviek, viest alebo 

búnd s výplňami.

ČO DO ZBERU NEPATRÍ? 
Znečistený textil priemyselnými 

farbami, lepidlami alebo inými staveb-
nými látkami, spodné prádlo, mokrý, 
plesnivý alebo inak znečistený textil, 

šatstvo a odevy.

Lukáš Penxa
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Druhý decembrový týždeň sa priestor Denného 
centra na starom Juhu zaplnil opatrovateľka-
mi, ktoré pracujú pre mesto Poprad. Stretli sa 

na predvianočnom posedení. Na jeho začiatku sa im 
za celoročnú prácu poďakovala vedúca sociálneho od-
boru Petra Závacká. Deti z  materskej školy Dostojev-
ského ich potešili programom. Prichystali si umelecké 
pásmo na motívy rozprávky Perinbaba.

Predĺžená ruka

Okrem starostlivosti o  seniorov sa opatrovateľky 
v  predvianočnom čase stali aj akousi predĺženou ru-
kou Vianočných pomocníkov. Poďakovať sa im za ich 
enormnú pomoc prišla aj koordinátorka Vianočných 
pomocníkov pre mesto Poprad Jaroslava Danko. „Via
noční pomocníci priniesli do Popradu mnoho dobra, 
dobrú náladu a krásne emócie, za čo som veľmi vďač
ná. Obdarovali sme 231 seniorov a zapojili sa rôzne ve
kové kategórie, z čoho sa veľmi teším. Seniorov obda
rovali bežní ľudia, ale napríklad aj spoločnosti, špor
tovci, študenti na internáte, gymnazisti. Je to silné po
solstvo. Podarilo sa nám zasiať zrniečko dobročinnosti 

aj u mladých ľudí, a tak verím, že ak sa im v budúcnosti 
naskytne príležitosť pomôcť, nezaváhajú,“ povedala. 
Ako dodala, je vďačná za pomoc opatrovateľkám, pre-
tože bez nich by bolo veľmi náročné všetky priania zo-
zbierať a rovnako darčeky seniorom odovzdať.

Úsmev a poďakovanie

Ako potvrdila vedúca sociálneho odboru Petra Zá-
vacká, aj opatrovateľky svoju rolu v rámci Vianočných 
pomocníkov vnímajú veľmi pozitívne. „Ony sú tie, 
ktoré poznajú priania a pri odovzdávaní darčeka si to 
užívajú dvakrát. Úsmev a poďakovanie seniora dostá
vajú práve ony. Projektu sa teda veľmi tešíme. My sme 
k seniorom jednoducho najbližšie,“ povedala. Predvia-
nočné posedenie bolo prejavom vďaky za ich náročnú 
prácu. „Keď sa zráta úsmev od seniora a poďakovanie 
od nás, verím, že opatrovateľky sa taktiež budú cítiť 
naplnené tým, že konajú dobro,“ uzavrela Závacká.

V meste Poprad pracuje 96 opatrovateliek, ktoré sa 
starajú o 237 seniorov.

 Jana Pisarčíková

Pred Vianocami sa 
v meste opäť rozbehla 

iniciatíva s názvom 
Vianoční pomocníci. 
Priania, ktoré seniori 

prezradili svojim 
opatrovateľkám, sa 
rozhodli splniť viac 

ako dve stovky ľudí. 
Práve opatrovateľky 

zo sociálneho odboru 
mesta sú akousi 

predĺženou rukou 
týchto pomocníkov. 

Za to, že boli 
do iniciatívy zapojené, 
sa im dostalo patričnej 

vďaky. 

Poprad 
zaliali 

dávkou 
dobra

FOTO: mesto Poprad FOTO: Jana Pisarčíková
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Bol to deň ako každý iný. Až na to, že ak by ste obrá-
tili ešte jeden list v kalendári, tak vám pohľad určite 
padne na 24. december. Áno. Presne týždeň aj jeden 

deň pred Vianocami mesto v spolupráci s Apoštolskou 
cirkvou opäť pripravilo prekvapenie pre deti zo sociálne 
slabších rodín. Každý z  nás si predsa pod stromčekom 
túži nájsť niečo pekné. Deti nevynímajúc. A  tak sa už 
po dvadsiatykrát pracovníci sociálneho odboru mesta 
Poprad, spolu s  pastorom a  ľuďmi z  Apoštolskej cirkvi 
spoločne stretli v zasadačke okresného úradu, aby roz-
žiarili očká tým najmenším. 

Nechýbala rozprávka 

Najprv ich potešili pripraveným programom, 
do ktorého ich pastor všetkých zapojil. Spoločne si 
zanôtili pesničku o malom a veľkom dare. Porozprávali 
sa o dôležitosti a význame Vianoc a zaspievali si pieseň 
piesní – Tichú noc. Deti prišiel v mene primátora mes-
ta Poprad Antona Danka pozdraviť druhý viceprimátor 
Ondrej Kavka. Ako povedal pastor a  zakladateľ zboru 
ACS v Poprade Ján Ševčík, podujatie nie je len o mate-
riálnych darčekoch. „Snahou je trošku viac sa vzdelávať 
v duchovnej oblasti. Ľudia málo rozumejú písmu. Chce
me ľudí motivovať, aby hľadali veci, ktoré dávajú zmysel. 
Biblia je božie slovo a podľa toho sa snažíme aj žiť. Táto 
aktivita je zmysluplná a  vidíme, že aj funkčná.“ Dvad-
saťročnú spoluprácu so sociálnym odborom si pastor 
pochvaľuje. „Inak by sme nevedeli byť adresní. Balíčky 
nechceme dávať hocikomu, ale tým, ktorí to potrebujú. 
A myslím, že sme trafili klinec po hlavičke,“ povedal. 

125 balíčkov 

Na záver spoločne všetkým prítomným deťom roz-
dali dokopy 125 pripravených darčekov. Ako sme už spo-
menuli, aj na tejto akcii sa podieľa sociálny odbor mesta 
Poprad. „Touto aktivitou sa nám spoločne darí priniesť 
aspoň trošku Vianoc aj týmto deťom. Veľmi sa tešíme, že 
sme mohli opäť tak učiniť. Tohtoročný program bol výni
močný. Bolo to také zapojenie detí a vysvetlenie, že to nie 
je naozaj len o tom prísť tu a prevziať si darček. Nieslo to 
posolstvo, že máme byť k sebe dobrí, máme sa vzájomne 
rešpektovať, byť empatickí a pomáhať si“ povedala Pet-
ra Závacká, vedúca sociálneho odboru MsÚ Poprad. So-
ciálny odbor pracuje počas celého roka s rodinami v ne-
priaznivej situácii. Poskytuje im komplexné poradenstvo, 
jednorazové dávky v hmotnej núdzi a v lete organizuje 
pre deti už tradične bezplatný pobytový a denný letný 
tábor.

 Jana Pisarčíková

Rozžiarili 
oči detí   

Na Vianoce by naozaj nikto nemal ostať sám. Iniciatív v Poprade, 
ktoré chceli spríjemniť Vianoce rôznym skupinám ľudí, bolo 
viacero. Ani v tomto roku sa nezabudlo na deti zo sociálne 
slabších rodín. 

FOTO: Jana Pisarčíková
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FOTO: Jana Pisarčíková, mesto Poprad

Popradské Vianoce. Za ich kúzlom sa k nám každoročne vyberá množstvo tu-ristov. Ako o jednom z najkrajšie vyzdobe-ných miest hovoria o Poprade aj odborníci na cestovný ruch. Nielen krásnou a rozžia-renou výzdobou je naše mesto cez Vianoce čarovné. Deti si užili príchod Mikuláša v cen-tre mesta i putujúceho vo svojich mestských častiach. Po rozsvietení výzdo-by zaliala námestie vôňa pri-mátorského punču. Aj tradič-ný vianočný jarmok sa v tom-to roku v meste zdržal dlhšie. Pozrite si návrat k Vianociam v našom fotoreporte. 

Kúzlo V ianoc 
opantalo mesto
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Nie každý má v  živote toľko šťastia, aby mohol 
spolu so svojimi blízkymi zasadnúť k  štedrove-
černému stolu. Presne tak ako napríklad ľudia 

bez domova. Vianoce majú pre mnohých z nich trpkú 
príchuť. Mesto Poprad ale ani na nich počas najkrajších 
sviatkov roka nezabúda. S  myšlienkou podávať šted-
rovečerné menu ľuďom bez strechy nad hlavou prišiel 
v  roku 2003 primátor mesta Anton Danko. „Stala sa 
z nej krásna tradícia, dnes sme sa takto stretli už po 22. 
krát. A tentokrát už priamo v nocľahárni, ktorú sa ne
dávno podarilo mestu zrekonštruovať,“ povedala Pet-
ra Závacká, vedúca sociálneho odboru MsÚ.

Nemali toľko šťastia

Nechýbala kapustnica, šalát, rybie filé, oblátky, 
ovocie a  koláče. Všetko dodali láskaví sponzori, pri-
čom koláčiky napiekli pracovníčky sociálneho odboru 

mestského úradu. Miestnosť sa zaplnila ľuďmi. K  veľ-
kému hrncu sa s naberačkami postavil primátor mesta 
s manželkou a synom a postupne každému pozvané-
mu načerpal do taniera kapustnicu. „Títo ľudia nemali 
v živote také šťastie ako my ostatní. Mnohí nedokázali 
čeliť nepriaznivému osudu, zostali opustení a  na uli
ci. Myslím si, že je veľmi dôležité navštíviť týchto ľudí 
v  tento deň, pretože práve teraz by nemal byť nikto 
sám,“ dodala Jaroslava Danko.

Darčeky pod stromčekom

Okrem štedrovečerného menu si ľudia bez prístre-
šia našli pod vianočným stromčekom darčeky v podo-
be balíčkov pozostávajúcich z  hygienických potrieb, 
potravín a spodnej bielizne. Dnes zažili ľudskú dobro-
prajnosť a aj vďaka tomu ich Vianoce boli o čosi krajšie.

 Jana Pisarčíková

Štedrovečerné 
menu pre ľudí 

bez domova

Mesto Poprad pripravilo na Štedrý 
deň tradičné vianočné menu pre ľudí 
bez domova. Podával im ho primátor 
mesta spolu s manželkou Jaroslavou 
a synom Dominikom.

Sociálny odbor MsÚ v Poprade ďakuje všetkým sponzo-
rom a partnerom, ktorí v roku 2024 pomohli s realizáciou 
akcií, programov a aktivít mesta Poprad v sociálnej oblasti.

•	 Iniciatíva	„Vianoční	pomocníci“	–	Jaroslava	Danko
 a Zuzana Černáková
•	 Projekt	„Koľko	lásky	sa	zmestí	do	krabice	od	topánok	“
 Viera Orolínová a Viera Lišková
•	 Slovenský	Červený	kríž,	územný	spolok	Poprad
•	 Ekumenické	spoločenstvo	v	Poprade
•	 OZ	Korene	Poprad
•	 Centrum	sociálnych	služieb	Poprad
•	 ZŠ	s	MŠ	Dostojevského	Poprad
•	 Tanečné	štúdio	Solus	Dance	Academy
•	 Jozef	Solus
•	 BEKO	 Europe	Poprad

•	 Hotel	&	Catering	Kaskáda	Poprad	–	Matejovce
•	 FOOD	LOGISTIC	s.r.o.	Ploské
•	 Reštaurácia	Aréna	Poprad
•	 Reštaurácia	„Beňovský-	bistro	&	market“
•	 Sintra	spol.	s	r.o.	Poprad
•	 Lunys	s.r.o.	Poprad
•	 Perkins	Poprad
•	 Tatrakon	spol.	s	r.o.	Poprad
•	 Kvety	Victor,	Poprad
•	 Domäsko,	MVDr.	Konkoľová	Hana,	Kežmarok
•	 Reštaurácia	u Septima	Poprad
•	 Piváreň	Plzeňka	Poprad
•	 Hotel	Sorea	Titris
•	 Hotel	Patria	Štrbské	Pleso

Naše poďakovanie patrí všetkým, uvedené poradie nie je 
podľa dôležitosti – všetci sú pre nás rovnako dôležití !!!

Poďakovanie sponzorom
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Zlepšila sa viditeľnosť

Vďaka tomu v  týchto veľmi krátkych dňoch 
so skorým príchodom tmy, sa výrazne zvýšila viditeľ-
nosť na frekventovanom priechode pre chodcov me-
dzi sídliskom a centrom, čo privítali nielen chodci, ale aj 
samotní vodiči. „Takéto kvalitné osvetlenie vodiča včas 
upozorní na aktuálne nebezpečenstvo stretu s  chod
com, a  zároveň psychologicky pôsobí na jeho pozor

nosť. Preto sa vo výraznej miere eliminujú úrazy alebo 
smrtiace nehody chodcov. V  našom meste dlhodobo 
dbáme o  ich bezpečnosť, patrí to k  mojim prioritám. 
Toto je jubilejný, už 90. osvetlený priechod v Poprade,“ 
dodal primátor Anton Danko.  

 (red.)

Zastávka na Kvetnici je určená pre au-
tobusové spoje regionálnej dopravy. 
Umiestnená je medzi štátnou ces-

tou I/66 a  miestnou cestou na Ul. Jedľovej. 
„V rámci stavby bola vybudovaná spevnená 
plocha určená na otáčanie a zastavenie au
tobusu, nástupisko pre cestujúcich a  zvislé 
dopravné značenie,“ povedala Kristína Horá-
ková, vedúca odboru výstavby MsÚ Poprad.

Čaká sa na dodania prístreška

Pre zvýšenie bezpečnosti pohybu osôb 
medzi nástupiskom a chodníkom na Ul. Jed-
ľovej, je zrealizované vodorovné dopravné 
značenie pre dva priechody. „Zabudovaný 
bude ešte prístrešok pre cestujúcich a osade
né verejné osvetlenie. Ide o dodávky výrob
kov, ktoré sú momentálne vo výrobe a čaká 
sa na ich dodanie,“ dodáva Horáková. Aj 
keď sa na pár výrobkov ešte čaká, autobusy 
na zastávke budú zastavovať už od 8. januára 
2025.

 Jana Pisarčíková 

Nasvietili priechod pre chodcov 
medzi nemocnicou a Juhom 

V rámci stavby bol medzi stožiarmi  
popod štátnu cestu  vybudovaný 

káblový prepoj. Nové LED svietidlá 
boli osadené a navrhnuté na základe 

svetelno‑technických výpočtov 
pre danú komunikáciu. Dielo bolo 
vyhotovené a odovzdané takmer 

s mesačným predstihom.

Nová zastávka na Kvetnici 
Od obyvateľov Kvetnice boli mestu doručené požiadavky na vybudovanie autobusovej zastávky 
v tejto mestskej časti. Mesto tak spravilo. A stihlo to v enormne krátkom čase. 
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Prierezovú autorskú výstavu, pri príležitosti život-
ného jubilea výtvarníka a pedagóga Rudolfa Ra-
batina, pripravila Tatranská galéria. Spojená je 

s prezentáciami objektov Jozefa Piláta a Vladislava Leš-
tacha. Názov má absolútne netradičný. Časorez. „Ide 
o  vymyslené slovo. Skladá sa zo slova čas a  rezanie. 
Názov vznikol tak, že som na starých obrázkoch začal 
rezať papier a myslel som si, že ich vyhodím. Nakoniec 
som z tých kúskov vyskladal nové a pridal som k nim 
aj ešte novšie kúsky. Cítil som sa, akoby som začal re
zať čas, ktorý bol zachytený na papieri. A tam niekedy 
dávno vnikla myšlienka venovať sa časorezom. Doma
ľovával som aj staré obrazy. Pri najstaršom, ktorý som 
domaľovával, je rozdiel 20 rokov,“ hovorí Rabatin.

Navzájom sa inšpirovali

Témou výstavy je genéza a  časové dimenzie 
vo výtvarnej tvorbe Rudolfa Rabatina. Sprievodné 
autorské výstavy Vladislava Leštacha a  Jozefa Piláta 
predstavujú trojgeneračný vzťah učiteľ – kolega – žiak. 
„Jožko Pilát je zo Šuňavy a Vlado Leštach z Popradu
Veľkej. Vlado je vekom ako môj syn a bývalý kolega. 
Pracovali sme spolu v dvoch školách. Máme za sebou 
veľa podujatí s  deťmi, mládežou, výstavy. Inšpirovali 
a podporovali sme sa v tvorbe. Najmladší z nás je prá
ve žiak Vlada Leštacha. Pilát je známy multimediálny 
umelec, vyštudoval akadémiu vo Varšave. Mňa upúta
lo jeho zakorenenie sa do Šuňavy, do obce, aké silné 
puto tam je. Spája ho so životom v Šuňave. Rodný kraj 
má ako zdroj inšpirácie, a  to sa mi na tom páči,“ vy-
svetľuje Rabatin. Výstava teda prezentuje tri generácie 
tvorcov z podtatranského regiónu a stáva sa zaujíma-
vou umeleckou, ako aj časovou sondou. Rabatin verni-
sážou oslávil svoje sedemdesiate narodeniny. Priestor 

galérie si nevybral náhodou. „V  roku 1989, mesiac 
pred Nežnou revolúciou, som sa stal riaditeľom Tatran
skej galérie. Vznikol tím, ktorému doba po novembri 
89 priniesla skvelé možnosti. Hľadali sme spôsoby ako 
zlepšiť pomery v galérii. V tom čase bola Popoluškou. 
Bojovali sme s pracovnými podmienkami, o priestory, 
ktoré neboli. Vtedy vďaka Jitke Haakovej, kolegyni, 
sa zrodila myšlienka vybudovať galériu v Elektrárni. 
Dnes je to vďaka Anne Ondrušekovej krásny galerijný 
priestor, o ktorom sme vtedy len snívali,“ povedal.

Do 2.februára

Od ľudí, ktorí sa vernisáže zúčastnili, prijal množ-
stvo prianí k narodeninám. Nám ale prezradil, čo by on 
poprial dnešným umelcom. „Také spoločenské uzna
nie, ktoré sa im v  tejto dobe nedostáva.“ Hudobné 
vystúpenie počas vernisáže bolo pod taktovkou Me-
toda Rakára (klavír) a Jána Zemana (klarinet, saxofón). 
Výstavu Časorez si v Tatranskej galérii môžete pozrieť 
do 2. februára 2025.  Jana Pisarčíková 

Krátko pred Vianocami sa 
návštevníci zišli na vernisáži 
výstavy pri príležitosti životného 
jubilea výtvarníka a pedagóga 
Rudolfa Rabatina. 

V Tatranskej 
galérii 
orezali čas
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Seniori a študenti bok po boku 
Na základe pozvania vedenia Domova mládeže v Poprade a študentov, ktorí sú tam ubytovaní, sa opäť 

po roku uskutočnilo stretnutie so seniormi z Denného centra LIMBA, tentokrát priamo na pôde internátu. 

Vedenie internátu a študenti seniorov srdečne privítali. Pripravili pre nich nielen pestrý hudobno-kultúrny 
program, ale aj chutné občerstvenie. V programe študenti seniorov potešili hrou na klavír, gitaru, husle a har-
moniku, predstavila sa i spevácka skupina, ktorá sviežim prejavom strhla k spevu aj seniorov. 

Potom sa seniori a študenti dali do reči. Študenti kládli seniorom otázky, aký majú recept na život či skúse-
nosti, ktoré by im mohli odovzdať. Seniorov zas zaujímalo, čím žijú mladí ľudia a aké sú ich predstavy o svojom 
živote po ukončení štúdia. Nakoniec študenti oboznámili seniorov so svojím denným programom a pozvali ich 
na prehliadku ubytovacích priestorov. Potom sa v dobrej nálade a s krásnymi pocitmi zo vzájomného stretnu-
tia seniori rozlúčili, aby si hostitelia mohli oddýchnuť a pripraviť sa na ďalší školský deň. 

Veľká vďaka patrí organizátorom tohto stretnutia za to, že našli milý a nenásilný spôsob, ako spojiť dve ge-
nerácie stojace takmer na opačných brehoch života, ako sprostredkovať životné skúsenosti seniorov mladým 
ľuďom a oživiť a spestriť každodenný život tým starším.  

Anna Kupčová 
Denné centrum Limba 
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Kam za kultúrou Január2025
Mesačník

POPRAD

Podujatia
4. 1. Sobota 16:00 / Aréna Poprad

Galakoncert Česko ‑Slovenský večer
Účinkujú: Kollárovci, DESmod a Vojtěch 
Nedvěd.

5. 1. Nedeľa 15:00 / Dom kultúry

TaLenTak Vianoce
Celovečerný program Folklórneho súboru 
Vagonár.

2.–10. 1. / Podtatranská knižnica,
             všetky pobočky

Daruj knihu, poteš srdce
Štvrtý ročník zbierky kníh od roku vydania 
2010, do ktorej sa môže zapojiť široká 
verejnosť. Následne budú odovzdané 
Nemocnici Poprad.

Každý štvrtok 16:00-18:00 /   
   Tatranská galéria

Kurz kresby
Pokračovanie obľúbených kurzov 
pre začiatočníkov i pokročilých.

14. 1. Utorok 10:00 / Podtatranská knižnica,  
              Západ

Fitnes pre mozog
Tréningy pamäti pre seniorov. Vybrané úlohy, 
hry a aktivity zamerané na tému Oslavy 
nového roka u nás a vo svete.

14. 1. Utorok 15:30 / Podtatranská knižnica,  
             Juh 3

Sídliskový večerníček
Čítanie pre najmenších čitateľov vo veku 
od 3 do 5 rokov na tému Zima očami knihy.

19. 1. Nedeľa 14:00 / Tatranská galéria

Origami – nedeľné tvorivé dielne
Poplatok 3,00 €/os. zahŕňa vstup do galérie 
a materiál.
Na dielne je potrebné sa prihlásiť vopred 
na t. č. : 0917 843 187.

21. 1. Utorok 14:00 / Podtatranská knižnica,  
              Západ

Tipneš si?
Vedomostná hra pre deti od 9 rokov na tému 
Zimné športy.

24. 1. Piatok 16:00 / Podtatranské múzeum

Návraty Karola Skřipského
Inaugurácia publikácie fotografa, novinára, 
publicistu a spisovateľa Mariána Pauera „Dvaja 
na ceste.“ Monografia predstavuje zakladateľa 
moderného československého filmového 
dokumentu a horského filmu a fotografa 
Karola Skřipského.

28. 1. Utorok 15:30 / Podtatranská knižnica,  
              Juh 3

Učíme sa spoznávať prírodu
Rôzne aktivity s knihou na tému Zázraky 
v prírode počas zimy.

28. 1. Utorok 16:00 /Podtatranské múzeum

Osemdesiat rokov mieru
Prednáška Marcela Maniaka pri príležitosti 80. 
výročia oslobodenia mesta a okresu Poprad.

29. 1. Streda 9:30 / Podtatranská knižnica,  
          Západ

Baby knižnica
Interaktívne rozprávky a hry pre najmenšie 
deti do 5 rokov na tému Zimné radovánky.

30. 1. Štvrtok 18:00 / Dom Kultúry

Pravda
Predstavenie Divadla 13. Opona. Účinkujú: 
Marek Majeský, Peter Sklár, Soňa Norisová, 
Helena Krajčiová.

31. 1. Piatok 15:30 / Podtatranská knižnica,  
            Spišská Sobota

Nové začiatky
Hodinka kreatívnych denníkov (journalingu) 
pre ženy od 18 rokov na tému Nové začiatky.

Výstavy
Do 10. 1. / Podtatranská knižnica, Spišská     
          Sobota

Putovanie…Za svetlom
Výstava prác žiakov ZUŠ na Štefánikovej 
ulici v Poprade z výtvarného ateliéru Anny 
Fedákovej.

Do 10. 1. / Podtatranské osvetové stredisko

Život pod Tatrami
Výstava prác klientov CSS Domov pod Tatrami 
Batizovce.

Do 19. 1. / Tatranská galéria

Maliar tatranských nálad
Výstava diel Ferdinanda Katonu 
zo zbierkového fondu TG pri príležitosti 
160. výročia narodenia autora

Do 19. 1. /Podtatranské múzeum

Kríž nás sprevádza
Výstava prezentujúca kríž ako jeden 
z najdôležitejších symbolov kresťanstva.

Do 30. 1. / Podtatranská knižnica, Západ

Čarosvetlo
Výstava prác žiakov výtvarného odboru ZUŠ 
pri Spojenej škole Letná v Poprade.

Do 31. 1. / Podtatranské osvetové stredisko

Môj vianočný program
Výstava vianočných pozdravov a výtvarných 
prác žiakov MŠ, ZŠ a ZUŠ z mesta Poprad.

Do 2. 2. / Tatranská galéria

Časorez
Prierezová autorská výstava výtvarnej tvorby 
Rudolfa Rabatina pri príležitosti životného 
jubilea autora spojená so sprievodnými 
výstavami objektov Jozefa Piláta a Vladislava 
Leštacha.

Od 13. 1. do 24. 2. / Podtatranské   
                  osvetové stredisko

Hviezdna obloha Slava Odzjomeka
Výstava astronomických fotografií rodáka 
z Popradu.

Do 2. 3. / Tatranská galéria, ArtKlub

Anjel Vianoc
Výstav súťažných prác materských, 
základných, špeciálnych, umeleckých 
a stredných škôl na tému Anjel Vianoc.

Do 2. 3. 2025 / Art Lasák Gallery

Vianočný Art Poprad
Výstava rôznych autorských umeleckých diel: 
obrazov zo skla, ručne maľovaných obrazov 
rôznymi technikami, sôch z keramiky i dreva 
a fotografií.

Od 28. 1. do 23. 3. / Podtatranské   
                  múzeum

Osemdesiat rokov mieru
Výstava zachytávajúca priebeh oslobodenia 
Popradu a popradského okresu v januári 1945.

Stála expozícia / Tatranská galéria

Odkryté hodnoty APP
Stála expozícia diel zo zbierkového fondu 
Tatranskej galérie predstavuje to najlepšie 
z tvorby takmer 80 autorov. Výstava je 
spracovaná v aplikácii a doplnená obsažným 
katalógom.

Stála expozícia / Podtatranské múzeum

Knieža z Popradu a jeho hrobka
Stála expozícia prezentuje návštevníkovi 
hrobku germánskeho kniežaťa z prelomu 
4. a 5. storočia po Kristovi. Ide o jediný 
archeologický nález svojho druhu v Európe.

Stála expozícia / Podtatranské múzeum

Poprad a okolie v zrkadle vekov
Expozícia svojím obsahom, štruktúrou, 
členením poskytuje návštevníkovi podstatné 
informácie o spoločenskom, politickom, 
hospodárskom, duchovnom, kultúrnom živote 
a prírodnom prostredí mesta Poprad a okolia 
od praveku až po súčasnosť.
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NOVEMBER 
08. 11. v Poprade – Veľkej so Štefanom Milom  (1952)

21. 11. v Poprade – Veľkej so Slavomírom Panáčekom 
 (1973) 

26. 11. v Poprade – Veľkej s Jánom Morozom  (1950)

28. 11. v Poprade – Veľkej s Alojzom Krišandom  (1954)

29. 11. v Poprade – Veľkej s Margitou Kovalčíkovou ( 1943)

 v Poprade – Veľkej s Alfrédom Vdovjákom  (1936)

 v Poprade – Veľkej s Róbertom Podolským  (1970)

30. 11. v Poprade – Veľkej s Mikulášom Hrušovským 
 (1951)

DECEMBER
05. 12. v Poprade – Veľkej so Silvestrom Rozborilom 
 (1943)

 v Poprade – Veľkej s Annou Jančišinovou  (1946) 

 v Poprade – Veľkej s Petrom Mazúrom  (1948)

06. 12. v Poprade – Veľkej s Helenou Hložkovou  (1928)

 v Poprade – Veľkej s Martinom Guzlejom  (1953)

09. 12. v Poprade – Veľkej s Petrom Drobčiarom  (1958)

 v Poprade – Veľkej s Ing. Ondrejom Hybenom 
 (1954) 

10. 12. v Poprade – Veľkej s plk. Ing. Ernestom Sedlákom 
 (1932)

 v Poprade – Veľkej s Ivanom Toporcerom  (1979)

11. 12. v Poprade – Veľkej s Andrejom Homzom  (1947)

12. 12. v Poprade – Veľkej s Ing. Jaroslavom Gajdošíkom 
 (1959)

 v Poprade – Veľkej s Jozefom Jendrichovským 
 (1970)

 v Poprade – Veľkej s Jozefom Šoltísom  (1954)

13. 12. v Poprade – Veľkej s Annou Vojčíkovou  (1938)

 v Poprade – Veľkej s Katarínou Kašperovou  (1958)

ROZLÚČILI SME SA

16. 11. Dajana Horníková a Daniel Rušín 
23. 11. Bianka Frajštáková a Ľuboš Malák 
  Katarína Micháleková a Maroš Veinper 
30. 11. Nikola Omastová a Martin Reiter 
12. 12. Mgr. Maryna Shramovych a Andrii Dylcun
04. 12. Dominika Kalinová a Athanasios Kokotas

MANŽELSTVO UZAVRELI 

Ambulantná pohotovosť pre deti a dorast 
Lokalizácia: 
Detská poliklinika – vchod č. 2, spoločný priestor 
s detskou imunoalergologickou ambulanciou
Tel.: 052 / 7125 683

Ambulantná pohotovosť pre dospelých 
Lokalizácia: areál Nemocnice Poprad, a. s., 
v priestoroch bývalého mobilného 
odberového miesta 
Tel.: 052 / 7125 614

Zubná pohotovosť
Lokalizácia: Nemocnica - budova hlavnej 
vrátnice, 1. poschodie, číslo dverí 102
Tel.: 052 / 7125 613

Lekárne, ktoré zabezpečujú lekárenskú starostlivosť v rámci 
prevádzkových hodín počas pracovných dní, soboty a nedele:

•	 Lekáreň	Dr. Max, OC Kaufland, Jiřího Wolkera, Poprad, tel. 0901961195, 

 (8:00 - 20:00)

•	 Lekáreň	Dr. Max, Dlhé hony 1, Poprad (9:00 - 21:00)

•	 Lekáreň	BENU, Teplická cesta 4359/3, Poprad (8:00 - 20:00)

•	 Lekáreň	BENU, OD Kaufland, Moyzesova 4067/3, Poprad, tel. 0905821914 

 (8:00 - 20:00)

•	 EKOLEKÁREŇ Poprad, OC FORUM, vchod z Francisciho ulice, 

 Námestie Sv. Egídia 3290/14, Poprad, (8:00 - 20:00)

Ordinačné hodiny:
Pondelok – piatok 16:00 – 22:00
Sobota, nedeľa, sviatky 07:00 – 22:00

Rozpis zabezpečenia poskytovania lekárenskej pohotovostnej služby

Ordinačné hodiny:
Pondelok – piatok 16:00 – 20:00
Sobota, nedeľa, sviatky 08:00 – 20:00

ZDROJ:E ‑VUC.SK

Ordinačné hodiny:
Sobota, nedeľa, sviatok 09:00 – 13:00

CITÁT
„Dážď v januári: sneh, ktorý zabudol na dobrú výchovu.“ 

        Stanislav Komenda
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Anton Danko hral v  mládežníckych 
kategóriách hokej v  Poprade. Pat-
ril k  výrazným talentom, vďaka 

čomu bol viackrát nominovaný aj do re-
prezentačných výberov vtedajšieho Čes-
koslovenska. Pre vážne zranenie musel 
hokej v  mladom veku zanechať a  dal sa 
na rozhodcovskú dráhu. Časom sa stal 
rozhodcovskou legendou a práve na tú si 
spomenuli zástupcovia Slovenského zvä-
zu ľadového hokeja, ktorí pred úvodným 
zápasom tohtoročného Vianočného Kau-

fland Cup -u v Poprade medzi Slovenskom 
a  Nórskom, pripravili v  decembri pre sú-
časného primátora milú slávnosť. „Antona 
Danka poznám od začiatku svojej hokejo
vej kariéry v slovenskej extralige, kedy bol 
ligovým rozhodcom. Okrem toho zbieral 
aj mnohé medzinárodné úspechy. Možno 
veľa ľudí na to už zabudlo a práve preto si 
to treba pripomenúť,“ uviedol prezident 
SZĽH Miroslav Šatan. „Mám radosť, že si 
spomenuli na to, že tu bol nejaký býva
lý slovenský i  československý rozhodca 

Hokejová pocta 
pre popradského 

primátora

V tomto roku sa hral hokejový Vianočný Kaufland Cup v Poprade za účasti 
slovenskej, nórskej i lotyšskej reprezentácie. Pred prvým duelom medzi 
Slovákmi a Nórmi sa konala milá slávnosť. Prezident Slovenského zväzu 
ľadového hokeja Miroslav Šatan ocenil primátora mesta Poprad Antona 
Danka ako bývalého medzinárodného hokejového rozhodcu, za jeho 
vynikajúcu reprezentáciu Slovenska v hokejovom svete. Anton Danko si 
takto zaspomínal na vrchol svojej rozhodcovskej kariéry spred tridsiatich 
rokov a zaradil sa medzi legendy, keďže už aj jeho podobizeň visí 
pod strechou zimného štadióna.
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s medzinárodnými úspechmi,“ skonštatoval bývalý ho-
kejový rozhodca Anton Danko.

Trikrát bol vyhlásený za najlepšieho rozhodcu Čes-
koslovenska. Po rozdelení federácie získaval každo-
ročne ocenenie pre najlepšieho rozhodcu Slovenska. 
Medzinárodným rozhodcom IIHF bol desať rokov. 
Počas tohto obdobia precestoval značnú časť sveta 
a  pískal na najvýznamnejších medzinárodných tur-
najoch a šampionátoch v Európe i v Amerike. Päťkrát 
účinkoval ako hlavný rozhodca na Majstrovstvách sve-
ta seniorov. Absolútnym vrcholom jeho rozhodcovskej 
kariéry bol svetový šampionát v  talianskom Miláne 
v roku 1994, kde sa mu dostalo veľkej cti rozhodovať fi-
nálový zápas medzi Kanadou a Fínskom. „Pred tridsia
timi rokmi to bola bodka a vrchol mojej rozhodcovskej 
kariéry. Pri tejto príležitosti som si to teraz pripomenul. 
V hlave mi prebehli všetky tie momenty, čo všetko som 
pri hokeji a hlavne pri rozhodovaní prežil,“ zaspomínal 
si A. Danko.

V  tomto roku si pripomíname okrúhle 30. výročie 
tejto pamätnej udalosti, na ktorú 
popradský primátor rád spomína. 
„Na danom šampionáte som roz
hodoval štvrťfinále i  semifinále. 
Večer pred finálovým dňom som 
pod dverami hotelovej izby našiel 
nominačný list a  takto mi oznámi
li, že idem rozhodovať finále. V  tú 
noc som ani nespal a  pripravoval 
som sa na finálový zápas. Na turnaj 
prišli po niekoľkých rokoch aj pro
fesionáli z  NHL. Myslím, že Kanada 
sa vtedy stala po tridsiatich rokoch 
šampiónom. Vtedy som sa vlastne 
stretol s najlepšími hráčmi na svete. 

Boli tam tie najväčšie hviezdy 
z  NHL,“ zdôraznil bývalý ho-
kejový rozhodca. A  ako ho 
vnímal v  úlohe rozhodcu sa-
motný súčasný šéf slovenské-
ho hokeja a bývalý vynikajúci 
hokejový reprezentant Miro-
slav Šatan? „Bolo cítiť, že bol 
iný, ako ostatní rozhodcovia. 
Mal svoj názor a  vedel si ho 
presadiť. Svojimi rozhodnu
tiami si vedel udržať rešpekt. 
V tej dobe patril k extraligovej 
špičke.“

Anton Danko bol prvým 
Slovákom v histórii, ktorý roz-
hodoval finále Majstrovstiev 
sveta a  už navždy jediným, 
ktorý takýto zápas rozhodoval 
sám. Dvaja hlavní arbitri sa to-
tiž na scéne objavili až v roku 

2008. A ako je na tom súčasná slovenská rozhodcovská 
scéna? „Tak, ako sa talenty nerodia každý rok medzi 
hráčmi, tak sa nerodia ani medzi rozhodcami. Máme 
však veľa šikovných mladých i skúsenejších rozhodcov. 
Je na nich, aby sa presadili podobným spôsobom v me
dzinárodnom hokeji. Podmienky na to majú a ja verím, 
že sa to niekomu podarí,“ zaželal si prezident SZĽH M. 
Šatan.

Ďalšou poctou pre Antona Danka bolo v rámci pre-
dzápasového ceremoniálu na úvod Vianočného Kau-
fland Cup -u aj to, že sa zaradil medzi ozajstné legen-
dy, keďže odteraz je jeho podobizeň súčasťou siene 
slávy pod strechou zimného štadióna v  Poprade. „To 
je obrovská pocta. Všetci, ktorí tam sú, niečo pre po
pradský hokej urobili. Veľmi si to vážim. Hokej je môj 
život a som pri ňom odmalička. Najskôr ako hráč, ne
skôr ako rozhodca a teraz ako funkcionár. Neľutujem 
ani sekundu z toho, čo som nielen pre popradský, ale 
i slovenský hokej obetoval,“ uzavrel.

 Marek Vaščura
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Young Angels Košice, Klokani Ivanka pri Du-
naji, poľské Lomianki, český tím ŠBK Sadská, 
Moravsko -Slezský výber, nemecký Ludwigs-

burg, rumunský Kluž i  švédsky výber Scandinavian 
Basket Sweden. To bola zostava tímov, ktoré sa okrem 
domácej Basketbalovej akadémie mládeže Poprad 
stretli na konci roka v  Poprade v  rámci B skupiny 
Middle European League basketbalistiek do 16 ro-
kov. Prvý turnaj sa hral v dvoch halách, a to v Aréne 
Poprad a  telocvični Základnej školy na Komenského 
ulici. Naše dievčatá si zmerali sily so štvoricou súpe-
rov a odohrali vyrovnané zápasy. Najskôr síce prehrali 
o štyri body 62:66 s Moravsko -Slezským výberom, ale 
potom už zbierali len výhry. Nemecký Ludwigsburg 
porazili 54:51 a  Sadskú zdolali 59:47. Posledný duel 

podujatia proti „Klokankám“ z  Ivanky pri Dunaji pri-
niesol najväčšiu drámu. Bojovalo sa až do konca a Po-
pradčanky zvíťazili o  jediný bod 55:54. Zistili, že sa 
vedia presadiť aj v medzinárodnej konkurencii. „Bolo 
to pre nás niečo nové. Súperi boli oveľa vyrovnanejší 
ako v  našej lige. Bolo to vidno aj na našej hre. Sme 
radi, že sme si mohli zmerať sily s tímami z iných kra
jín. Bol to úplne iný štýl basketbalu. Všetky zápasy 
boli veľmi vyrovnané. Užívali sme si domáce pros
tredie a  mali sme naozaj super publikum,“ vyhlásila 
kapitánka výberu BAM Poprad U16 Timea Kubesová. 
„Bolo to veľmi náročné, ale pre dievčatá veľmi pro
spešné. Mohli sa porovnávať s cudzími tímami a do
padlo to výborne. Zo štyroch duelov majú tri výhry, 
no všetko to boli tesné zápasy, v ktorých museli hrať 

Popradské basketbalistky 
sa v medzinárodnej 
konkurencii nestratili
Poprad hostil v závere novembra deväť tímov zo šiestich krajín počas prvej časti 
medzinárodného turnaja Middle European League basketbalistiek do 16 rokov. Organizátorom 
bola Basketbalová akadémia mládeže Poprad v spolupráci s mestom Poprad, pričom sa hralo 
v dvoch halách – v Aréne Poprad i v telocvični ZŠ na Komenského ulici. Mladé popradské 
basketbalistky sa stretli so štyrmi súpermi a vôbec sa nestratili. Naopak, po troch výhrach 
a jednej prehre sa zaradili medzi popredné družstvá.
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naplno. Presne toto vo svojom veku potrebujú, aby 
ich to posúvalo ďalej. Boli sme vďačné za takúto mož
nosť, pretože pre dievčatá je každý medzinárodný 
zápas veľkou skúsenosťou,“ pridala svoje hodnotenie 

legendárna Andrea Kuklová, ktorá sa vrátila do Popra-
du po mnohých rokoch a prevzala v tejto sezóne ako 
trénerka tím kadetiek BAM Poprad. Práve ten tvoril 
základ pre turnajový výber.

V  tomto veku a  na takejto úrovni neboli výsled-
ky to najhlavnejšie. Mladé BAMPáčky naberali cenné 
skúsenosti a  o  to v  turnaji MEL ide. „Pracovali sme 
ako tím v  každom zápase. Bolo to náročné, ale do
bojovali sme to až do konca. Konečne sme si zahrali 
taký basketbal, ako sa má hrať a  aký aj vieme hrať. 
Sme spokojné s výsledkom,“ skonštatovala kapitánka 
Kubesová. Bol to však stále iba akoby polčas, pretože 
druhá časť turnaja naše dievčatá ešte len čaká. Vo feb-
ruári ich v Ostrave preveria zvyšné tímy skupiny, s kto-
rými sa teraz nestretli. „Bude to opäť veľmi náročné, 
pretože dievčatá zistili, že hrať štyri dni za sebou nie 
je len tak. Budeme tvrdo trénovať a snažiť sa vychy
távať chyby, ktorým sme sa počas prvej časti turnaja 
nevyhli,“ uzavrela trénerka A. Kuklová.  

 Marek Vaščura
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Ako sa rodila tvoja športová ka-
riéra a ako si sa dopracovala až 

k triatlonu?

„Do plaveckého klubu AquaCity 
Poprad som začala chodiť v  šiestich 
rokoch. V tomto klube trénujem do-
teraz pod vedením trénera Maroša 
Kaňuka. Keďže som rada behala, 
úspešne som vyskúšala aj aquatlo-
nové preteky už ako 10 ročná, a  to 
ma bavilo. Postupne som sa tejto 
disciplíne začala venovať viac. Triat-
lonu sa venujem naplno až posledný 
rok v klube TriTatry, ktorého hlavnou 
trénerkou je Alena Sinay.“

Prečo práve triatlon?

„Triatlon je športová disciplína 
zložená z troch rôznych športov, a to 
je na tom asi najzaujímavejšie. Je to 
šport, pri ktorom je dôležitá vytrva-
losť a  technika v  každej z  disciplín. 
Pre mňa to bolo zaujímavé v tom, že 
od mala rada plávam a aj behám, tak 
som to spojila do jedného športu.“

Keďže sa aktívne venuješ viace-
rým disciplínam, dá sa to zvládať 
v  harmonograme tréningov a  sú-
ťaží, alebo sa to ideálne dopĺňa?

„Pravda je niekde uprostred, 
lebo to, že plávam, mi veľmi pomá-
ha v  triatlone vybiehať z  vody me-
dzi prvými a  nebyť taká vyčerpaná 
po plaveckej časti. Na druhej strane, 
vďaka behu mám v plávaní silný kop 
a odraz po obrátkach. Čo sa týka tré-
ningov, ono to vlastne bolo vždy viac 
o plávaní a beh s bicyklom boli skôr 
pre radosť a ako som to cítila. V po-
slednej dobe už ale musím trénovať 
viac aj beh, takže nie je jednoduché 
zosúladiť tréningy navzájom.“

Ktoré prvé veľké úspechy ťa začali 
motivovať najviac?

„Od deviatich rokov som začala 
získavať pódiové umiestnenia v det-
ských aquatlonoch, čo bolo veľmi 
motivujúce.“

Júlia Ivanová 
zavŕšila 

triatlonový 
rok víťazstvom 
v Slovenskom 

pohári
Popradská mládežnícka reprezentantka 

v plávaní, triatlone i aquatlone Júlia Ivanová, má 
za sebou úspešný rok. Zavŕšila ho slávnostne, 

a to počas decembrového TRI GALA v Šamoríne, 
kde bola ocenená ako víťazka Slovenského 
pohára v triatlone medzi staršími žiačkami. 

V rozhovore opísala cestu za týmto aktuálnym 
úspechom.

„URČITE BY SOM 
CHCELA POTVRDIť 

REPREZENTAČNÉ LIMITY
A. KEďŽE UŽ BUDEM 

V KATEGóRII 
DORASTENIEK, 

BUDEM SA MÔCť 
ZÚČASTŇOVAť 
EURóPSKYCH 

PRETEKOV. AK SA 
PODARÍ,

RADA BY SOM SA 
ZÚČASTNILA ME 
V AqUATLONE.“
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Na ktoré úspechy či umiestnenia si bola doteraz 
najviac hrdá?

„Bola som šťastná, keď som splnila limity do repre-
zentácie, či už v  plávaní alebo triatlone. Rovnako ma 
veľmi potešili aj majstrovské tituly.“

Aká cesta viedla k  celkového víťazstvu v  Sloven-
skom pohári v triatlone?

„Celú sezónu som sa zúčastňovala pretekov 
v aquatlone, duatlone a triatlone, aby som absolvovala 
dostatočný počet súťaží a z nich si odniesla čo najväčší 
bodový výsledok. Body sa potom sčítali a keďže som 
stratila z maximálneho počtu iba 4, podarilo sa mi vy-
hrať.“

Je víťazstvo v  Slovenskom pohári v  triatlone 
pre teba najväčším úspechom doterajšej kariéry?

„Neviem, či by som to úplne nazvala najväčším 
úspechom, aký som doteraz dosiahla, ale určite je to 
veľký úspech, na ktorý som hrdá.“

Ako si si užívala slávnosť v  Šamoríne, kde si bola 
ocenená za tento veľký úspech?

„Slávnosť TRI GALA organizovala Slovenská triatlo-
nová únia v športovom centre v Šamoríne. Išlo o gala-
večer spojený s kultúrnym programom a slávnostnou 
večerou. Oceňovaní tam boli umiestnení triatlonisti 
v  rôznych vekových kategóriách Slovenského pohára 
za sezónu 2024. Ja som vyhrala kategóriu staršie žiač-
ky. Veľkoleposť galavečera a  hlavne samotné ocene-
nie ma veľmi potešilo. Vnímam to ako formu odmeny 
za celoročný tréning.“

Čo ťa čaká v novom roku a aké máš osobné ciele?

„Určite by som chcela potvrdiť reprezentačné limity 
A. Keďže už budem v kategórii dorasteniek, budem sa 
môcť zúčastňovať európskych pretekov. Ak sa podarí, 
rada by som sa zúčastnila ME v aquatlone.“

 Marek Vaščura
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Z Karate klubu Shihan Poprad boli ocenení šty-
ria pretekári. V  kategórii súborného cvičenia 
kata si prvenstvo v Slovenskom pohári medzi 

juniormi vybojoval Daniel Nedoroščík a  v  kategórii 
mladších dorasteniek Hana Hybenová. V športovom 
zápase kumite - kategóriu mladších dorasteniek 
nad 52 kg vyhrala Linda Klempová a Simon Sai Škur-
ka zvíťazil medzi mladšími dorastencami - začiatoč-
níkmi do 50 kg.

Majstrovstvá republiky odštartovali kategóriami 
kumite. Medzi mladšími dorastenkami nad 52 kg si 
to vo finále rozdali dve Shihanistky, Linda Klempová 
a Soňa Šatalová. Z duelu vyšla ako zlatá Linda a Soňa 
rovnako ako aj v  Slovenskom pohári skončila strie-
borná. V  kategórii mladších dorasteniek do 52 kg 
vybojovala Laura Klempová striebro. Matúšovi Les-
kovjanskému medzi dorastencami do 52 kg zápas 
o  bronz nevyšiel, a  tak skončil hneď za pódiovým 
umiestnením. Alexandra Krempaská medzi juniorka-
mi do 66 kg skončila bronzová.

Popoludňajší program patril hlavne kata. Suve-
rénne si medzi kadetkami počínala Karolína Kiššková, 
ktorá nedala súperkám šancu a s prehľadom túto ka-

tegóriu vyhrala. Ďalší popradský finálový duel pred-
viedli Shihanistky Hana Hybenová a Laura Klempová. 
Dievčatá kategóriu mladších dorasteniek suverénne 
ovládli a  zlato zo šampionátu si domov odniesla 
Hana Hybenová. Laura Klempová skončila tentokrát 
strieborná. Do repasážnych zápasov o bronz sa me-
dzi mladšími kadetmi dostal aj debutant Félix Revák, 
avšak do bojov o medailu sa neprebojoval. Danielovi 
Nedoroščíkovi sa šťastena na majstrovstvách vyhý-
bala. V  kategórii juniorov,  OPEN juniorov a  U21 sa 
do finále neprebojoval. Zápasy o bronz už ale nene-
chal na náhodu a skončil dvakrát bronzový. Barbo-
ra Glatzová v  kategórii U21 zápas o  bronz prehrala 
a skončila tak hneď za pódiovým umiestnením. Lep-
šie sa jej darilo ale v kategórii OPEN junioriek a U21, 
kde sa dostala až do finále a vybojovala cenné strieb-
ro. Marek Hrebenár, Simon Sai Škurka, Benjamín Hy-
ben a ani Tadeáš Krakovský sa vo svojich kategóriách 
z eliminačných bojov neprebojovali. Karate klub Shi-
han Poprad tak s tromi zlatými, štyrmi striebornými 
a tromi bronzovými medailami obsadil spomedzi 63 
zúčastnených klubov na MSR piate miesto.  

 (jgz)

Shihan na majstrovstvách 
republiky s desiatimi medailami

Na prelome novembra 
a decembra privítala 
hádzanárska hala 
v Košiciach mladých 
slovenských 
karatistov 
na Majstrovstvách 
Slovenskej republiky 
jednotlivcov, 
dorastencov 
a juniorov. Súčasťou 
šampionátu bolo 
aj vyhlasovanie 
celkových víťazov 
Slovenského pohára 
pre jednotlivé 
kategórie za rok 2024.

FOTO: archív klubu

Kata ml. kadetky, 1. miesto Hybenová, 2. 
miesto Klempová.

Víťazi Sl. pohára Klempová Linda, Škurka, Hybeno-
vá, Nedoroščík.
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Redakcia Me-
sačníka Poprad 
opäť pripravila 

pre svojich čitateľov 
a úspešných riešite-
ľov švédskej krížovky 
i osemsmerovky sú-
ťaž o zaujímavé ceny.

Zapojte sa opäť 
do našej súťaže. 
Správne znenie 
tajničky i osemsme-
rovky posielajte naj-
neskôr do 20. januára 
2025 poštou, alebo 
doručte osobne 
na adresu vydavateľa: 
Mestská informačná 
kancelária, Námestie 
sv. Egídia 43/86, 058 
01 Poprad, prípadne 
emailom na info@
visitpoprad.sk.

Nezabudnite uviesť 
svoje meno, adre-
su, telefónne číslo 
a heslo „Tajnička“. 
Vyžrebovaný, úspeš-
ný lúštiteľ získa dar-
čeky pre najmenších 
od MIK Poprad a kni-
hu Poprad a okolie 
z neba.

Výhercu cien bude-
me kontaktovať tele-
fonicky.

Tešíme sa na Vaše 
odpovede a prajeme 
Vám príjemné chvíle 
strávené lúštením.

 (red)
Riešenia z minulého čísla:

Tajnička: 
T1 - Klavír 
T2 - Zborový archív 
T3 - Cirkevné dane  

Osemsmerovka: 

Školský fond

Sudoku:

dopravný
podnik

meno
Róberta

osobné
zámeno T1 arabský,

po angl.
Abse,
Apiko

dielne
na opravy T3

model
auta
KIA

futbalový
klub

v Miláne

slovanský
boh
stád

omamná
látkaohovor

ponorenie

britský
básnik

plané
horské
trávy

topánka,
po česky
slovná
pomoc

starší
typ

autobusov

popevok

úloha
herca

Investičná
banka

škrabka
pri pluhu

argón
(zn.)

jedna
z kostí

bulharské
pohorie

oslovenie
otca

predpona
(bedrovník)

T4

pookrial

malá
Edita

list

nenasýtený
uhľovodík
nedospelý

človek

vloženie

boh mesta
Eridu odpadkové

nádoby útok
obrad po-

menovania

Národná
automobi-
lová aso-

ciácia

predložka

značka
cigár

duša
v Egypte
lat. skr.

súhv. Váhy

citoslovce
nezáujmu

značka
kozmetiky

opak
dobra

poľské
aerolínie
dôverný
pozdrav

cicavec 
z pralesa

zmierenie

EČV okr.
Brezno

T2

Anton Cyril GLATZ (1945-2001), bol historik umenia. Po štúdiách v Poprade a Prahe pracoval ako odborný
pracovník v SNG v Bratislave so zameraním na T1 umenie Slovenska. V hierarchii jeho výskumu mala
popredné miesto T2. Pripravil stálu výstavu diel L. Mednyánszkeho v kaštieli v T3, expozície pre galérie
v Košiciach, Zvolene, Bratislave. Vyučoval na VŠVU v Bratislave predmet Reštaurovanie tajnička 8-smerovky.
Úspešnou bola aj výstava Gotické umenie z bratislavských zbierok, za ktorú mu bola udelenená Cena
Mariána T4, ako prvému historikovi umenia zaoberajúcemu sa staršími dejinami výtvarného umenia.

SUDOKU OSEMSMEROVKA

Pripravil: Klub krížovkárov a hádankárov Tatranec

BAZALKA, EMIGRANT, KANONÁDA, KAOLÍN, KLOKAN, KOLORIT, KOMORA, LAMAISTA, LÁVKA, LOVOSICE,
MANUSKRIPT, MINIKALKULAČKA, MODLITEBNÍK, MOTOREST, OSOBÁK, OPCIA, PALEC, PAPIER, PATENT,
PENZISTA, RUMAN, SITUÁCIA, SLAVISTA, STAROVEK, ŠŤASTLIVEC, ŠTVORLÍSTOK, TANEČNÍK

úctivo 
žiadaj

tatársky
náčelník

1 3 6

6 1 3 8

4 5 9 2 1

7 8

9 1 2

6 9

5 2 9 1 4

6 4 1 5

7 4 8

U A K Č A L U K L A K I N I M
C E L A P M E A E O L A A O A
E E S L A V I S T A T K D C N
V M O T O R E S T S K L Á K U
I Ý I R T V Í CH I I I A N Í S
L K A G I L O A R T P Z O N K
T T A R R S M S E U A A N Č R
S M K O O A I B I Á M B A E I
A A V B L M N O P C I A K N P
Ť T Á T O Í O T A I E O N A T
Š K L O K A N K P A T E N T K

V
O

ĽN
Ý

 ČA
S

SÚťAŽ 
O CENY
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